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JEGYZŐKÖNYV  
 
Készült Kiszombor Nagyközség Önkormányzata Képviselő-testületének 2014. május 27. 
napján 9 órai kezdettel megtartott soros nyílt üléséről. 
 
 
NAPIREND:  
9.00 
1. Polgármesteri jelentés. 
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3. A gyermekvédelmi munkáról szóló beszámoló Kiszombor nagyközség területén.  
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Jegyzőkönyv 
 
Készült Kiszombor Nagyközség Önkormányzata Képviselő-testületének 2014. május 27. 
napján 9 órai kezdettel megtartott soros nyílt üléséről. 
 
Az ülés helye: Polgármesteri Hivatal tanácsterme 
 
Jelen vannak: Szegvári Ernőné polgármester, Balázs Zoltán képviselő, Börcsökné Balázs 
Márta képviselő, Gazsi Gábor képviselő, Szekeres Krisztián képviselő, Szirbik Imre képviselő 
 
Összesen: 6 fő 
 
Igazoltan távol van: Bacsa György alpolgármester 
 
Összesen: 1 fő 
 
Tanácskozási joggal részt vettek: Dr. Kárpáti Tibor jegyző, Szabóné Tamás Julianna 
közgazdasági csoportvezető, Kunné Horváth Izabella intézményvezető 
 
Meghívott: Farkas Éva tankerületi igazgató, Barna Gábor tanügy-igazgatási referens, Vargáné 
Nagy Éva gazdasági vezető, Banyó Zoltán műszaki referens, Hegedűs Kitti családgondozó, 
Furujás Józsefné szociális ügyintéző, Hegedűs Sándor művelődésszervező, Fekete Istvánné 
gazdasági és kereskedelmi igazgató-helyettes, Dr. Hegedűs Andrea ügyvéd, Endrész Erzsébet 
„Kiszomborért” Alapítvány elnöke, Pósa János 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Tisztelettel köszöntöm a képviselő-testület tagjait, jegyző 
urat, munkatársainkat! Megállapítom, hogy a képviselő-testület határozatképes számban jelen 
van, az ülést megnyitom. Javaslatot teszek a napirendre, a meghívó alapján. Van-e más 
javaslat? Aki egyetért a napirenddel, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 6 igen szavazattal meghozta 97/2014. számú határozatát. 
 
Tárgy: Napirend elfogadása 
 
97/2014.(V. 27.) KNÖT. h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a 2014. május 27-ei soros 
nyilvános testületi ülés napirendjét az alábbiak szerint fogadja el: 
 
NAPIREND: 
9.00 
1. Polgármesteri jelentés. 
2. Rendelettervezetek. Döntési javaslatok. 
3. A gyermekvédelmi munkáról szóló beszámoló Kiszombor nagyközség területén.  
4. Tájékoztató a Klebelsberg Intézményfenntartó Központ kiszombori feladatellátásáról, az 

iskola működtetésének tapasztalatairól. 
 
A határozatról értesül:  
- Szegvári Ernőné polgármester 
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- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Irattár 
 
 
/Bacsa György alpolgármester megérkezett, így a képviselő-testület 7 fővel folytatja munkáját./ 
 
1. Napirend 
Tájékoztató a Klebelsberg Intézményfenntartó Központ kiszombori feladatellátásáról, 
az iskola működtetésének tapasztalatairól. 
Előadó: Farkas Éva 

  tankerületi igazgató 
 
/A tájékoztató a jegyzőkönyv 3. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Tisztelettel köszöntöm a KLIK Makói Tankerület 
munkatársait, külön Farkas Éva tankerületi igazgatót. Az első napirendi pontunk a KLIK 
Makói Tankerületének tájékoztatója a 2013/2014-es tanévről a fenntartásában és 
működtetésébe tartozó Kiszombori Dózsa György Általános Iskoláról. Megkaptuk az írásos 
anyagot. Kérem a tankerületi igazgatót, hogy szóban egészítse ki a leírtakat. 
 
Farkas Éva tankerületi igazgató: Nagy tisztelettel köszöntöm polgármester asszonyt, 
alpolgármester urat, képviselő-testület tagjait és a megjelent érdeklődőket. Köszönjük a 
meghívást. Egy évvel ezelőtt voltunk itt, egy írásos beszámolót nyújtottunk be az 
önkormányzat részére, illetve a képviselő-testület tagjainak előzetesen tájékoztatás gyanánt az 
elmúlt év fenntartási, működtetési feladatairól a kiszombori oktatási intézményre 
vonatkozóan. Néhány héttel ezelőtt voltunk itt polgármester asszonynál a tanügy-igazgatási 
referenssel, gazdasági referenssel, illetve a műszaki referenssel és egy szóbeli tájékoztatás 
már adtunk az önkormányzatnak. Továbbra is fenntartom azt az intézmény vezetőjeként, hogy 
a polgármesteri hivatalokkal az együttműködést szeretnénk továbbra is jó hangulatban és jó 
együttműködésben továbbfolytatni. A beszámolóval kapcsolatosan néhány általános 
tájékoztatást is mondani szeretnék kiegészítőként. A 2013/2014-es tanév az első tanév 
gyakorlatilag, amikor teljes évre tekinthetünk vissza a szakmai irányítást tekintetében és az 
oktatási intézmények épületeinek működtetésére, vagyonkezelésére vonatkozóan. Szeptember 
1-től a pedagógus pályamodell bevezetésével pedagógusaink bérátsorolását végeztük el. 70-
80.000,- Ft átlag bérnövekményt jelent a pedagógusoknál. Kiszombor tekintetében a 36 
pedagógusra vonatkozóan 30.000 és 50.000,- Ft közötti bérnövekményt kap szeptember 1-től 
havonta 4 pedagógus, 50.000 és 70.000,- Ft közötti bérnövekményt kap 8 pedagógus, 70.000 
és 90.000,- Ft közötti bérnövekményt kap 22 pedagógus és 90.000 és 110.000,- Ft közötti 
bérnövekményt kap havonta 2 fő. Természetesen ezek bruttó összegeket jelentenek. Január 1-
jétől a minimálbér emelkedése miatt újabb átsorolásra került minden dolgozónk és 
természetesen ez nem csak a pedagógusokat érinti, mivel az összes intézményt is működtetjük 
a tankerületben, ezért ez a technikai dolgozókra is vonatkozott. A nehéz helyzetű települések 
pedagógusai plusz 10 % bérnövekményt kaptak. Kiszomborra ez nem vonatkozik, sajnos 
akkor a technikai dolgozók ebből a körből kimaradtak, de az idei évben a Kormány ezt is 
kompenzálja, ha nem is ebben a maximális 10 %-ban. Az új köznevelési törvény a 
pedagógusok heti kötelező óraszámát 22-26 óra közé datálta. A megnövekedett évfolyami 
órakeretek miatt 25-26 órában maximalizáltuk pedagógusonként az idei tanévben, hogy a 
délutáni foglalkoztatásokra minél nagyobb kínálatot nyújtsunk a szülőknek, diákoknak és 
minél nagyobb lehetőséget adjunk a diákok egyéni fejlődésének, akár felzárkóztatásról, akár 
tehetséggondozásról van szó. A délutáni foglalkoztatásokat illetően tanulószobát vezettünk be, 
szaktantárgyi foglalkoztató órákat a felzárkóztatás és tehetséggondozás végett. Megtörtént a 
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pedagógusok személyi anyagainak áttekintése, végzettségeket igazoló és egyéb munkakör 
betöltéséhez szükséges dokumentumok meglétének vizsgálata és Kiszombor tekintetében nem 
találtunk hiányosságot. Félévzáró értekezleteken voltunk kint a tantestületeknél, itt 
Kiszomboron is, és a helyi egyéni nevelési-oktatási problémákra igyekeztünk szakmai 
megoldásokat adni az intézményvezetőnek, illetve a pedagógus kollégáknak egyaránt. Három 
alkalommal tartottunk az idén szakmai fórumot. Őszi szakmai fórumot Makón, amelyre 
természetesen a polgármestereket is meghívtuk. A tanítók hetét tartottuk márciusban, mivel a 
tankerület dolgozói, munkavállalói között legnagyobb létszámban a tanítók, illetve a 
gyógypedagógusok vannak. Ezért külön tartottunk nekik egy szakmai hetet, amire március 
elején került sor és tavasszal tartottunk még egy nagyobb szakmai fórumot, ezek részleteiről 
Barna Gábor fog majd tájékoztatást adni. A pedagógusok minősítési folyamatában szakmai 
életútjukat bemutató portfóliót kellett készíteniük. Első körben a 14 éve dolgozó és 
szakvizsgával rendelkező pedagógusoknak. Országosan ez mintegy 25.000 pedagógusnak a 
portfólió feltöltését jelentette április 30-ig. 2015. január 1-jétől fogják ezek a pedagógusok az 
újabb bérnövekményt ezért megkapni. A második körben a 8 éve dolgozó és szakvizsgával 
rendelkező pedagógusok és 30 éve dolgozó pedagógusok fognak ebbe a körbe bekerülni, kb. 
várhatóan országos szinten 30.000 pedagógust fog érinteni és az elkövetkezendő 4-5 évben 
mintegy 160-170.000 pedagógust fog ebbe a körbe bevonni. Április 28.-a és 30.-a között 
zajlottak le az első osztályosok beiratkozásai. Szülői tájékoztatókat tartottunk hit- és 
erkölcstan oktatás bevezetéséről első, második, ötödik és hatodik évfolyamos szülők részére. 
Térségünkben a római katolikus, a görög katolikus, a református és az evangélikus egyház 
van jelen a délelőtti hit- és erkölcstan oktatásban. Az első osztályba lépők száma a jövő 
tanévre vonatkozóan 36 fő lesz. Első osztályba római katolikus hittanra 15 fő jelentkezett, 
reformátusra 2 fő. Leendő ötödik osztályba 19 fő római katolikus és 5 fő református 
jelentkezett. A leendő ötödik osztályba 42 főből 40 fő fog továbbtanulni, 2 fő iratkozott át a 
József Attila Gimnázium ötödik évfolyamába. Lezárultak a tankönyvrendelések első körben, 
természetesen pótrendelésre június 15-ig lehetőség lesz. Ebben a körben, a pótrendelésben 
már csak a hit- és erkölcstanhoz tartozó tankönyveket szeretnénk majd utólagosan 
megrendelni, ezeknek az összegét azonban az egyházak fizetik, de magát a tankönyvek 
rendelésének szervezését a KLIK intézi. Jelenleg a jövő évi tantárgyfelosztások elkészítése 
zajlik, pontosabban ezen a héten fog lezárulni, erről majd bővebben Barna Gábor mond 
néhány dolgot. Az eszközökre, irodaszerekre és tisztítószerekre félévenként nyújtják be az 
intézmények az igényüket, illetve havi ellátmányt kapnak, ebből a beszámolóból úgy tudom, 
hogy kitűnik, ezeket az adatokat ki lehetett olvasni. Első félévben IPR pályázat kapcsán 
1.200.000,- Ft körüli összeg került felhasználhatóvá itt az intézménynek, második körben 
pedig, amelyik február és november között lesz felhasználva, 2 millió Ft körüli összeg. 
BTMN-es pályázat keretében közel félmillió Ft-ot használhatott fel az intézmény. Tankerületi 
szinten informatikai rendszergazdát foglalkoztatunk, több vidéki településünkön ugyanis 
problémát okozott, hogy a hálózatban lévő gépeknek a karbantartása, illetve a szoftvereknek a 
frissítése, a mindennapos használathoz a tanórákhoz ez nem volt megoldott, ezért egy főállású 
rendszergazdát foglalkoztatunk január 15.-étől, aki segíti ezt a munkáját az 
intézményvezetőknek, illetve az informatikát oktató pedagógusoknak. Január 1-jétől április 
30.-áig közfoglalkoztatott programban tankerületi szinten 15 főt alkalmaztunk. Május 1-jétől 
szeptember 30-ig ismét a munkaüggyel együttműködve újabb 10 főt foglalkoztatunk. 
Pályázati forrás a már említett, itt a kiszombori intézményre vonatkozóan az IPR-es pályázati 
program, ami hátrányos helyzetű diákoknak a munkáját segíti, illetve az oktató 
pedagógusokat. BTMN-es pályázati forrást használtunk fel, illetve most került be a 
Mentorháló 2 programba a térségünkből a kiszombori általános iskola, a makói általános 
iskola és az alapfokú művészeti iskola, illetve bekerült még ebbe a pályázati körbe, bár nem 
állami fenntartású, a Juhász Gyula Szakközépiskola, illetve a Návay Lajos Szakiskola. A 
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Mentorháló 2 TÁMOP-os pályázatba 3 megyéből, Csongrád, Bács és Békés megyéből 80 + 
15 intézmény került bele. A 15 kiemelt, elsőkörös intézményt jelent. 95 intézmény került be és 
mintegy félmilliárd forint körüli összeget használhatnak majd fel országos szinten ezek az 
intézmények. A támogatást szervezetfejlesztésre, hálózatépítésre intézményen belül és térségi 
szinten az intézmények között is, pedagógus-továbbképzésre, iskolai programokra, 
eszközfejlesztésre lehet majd felhasználni. Nagyon örülünk, hogy a kiszombori általános 
iskola is bekerült. A pályázatot a tankerület kezdeményezte és így került be az intézmény. 
Nagyjából elsődlegesen ennyit szerettem volna tájékoztatást adni. Megkérem a tanügy-
igazgatási referens urat és a gazdasági vezetőt, hogy néhány gondolattal egészítsék ki az 
elmondottakat. 
 
Barna Gábor tanügy-igazgatási referens: Amikor a tanévet elkezdtük, egy teljesen új 
rendszerhez kellett az iskolákat hozzáigazítani. Úgy döntöttünk, hogy a tanároknak a 
maximális óraszámot kell letanítani egy héten, ami a kiszombori általános iskola esetében is 
heti 26 órát jelentett. Ennek az volt az oka, hogy nagyobb óratömeget szerettünk volna 
kiosztani az intézménynek éppen azért, mivel a délutáni foglalkozások szeptembertől teljesen 
átalakultak. Az a hagyományos értelemben vett napközis rendszer, amit jól ismerünk, 
megszűnt, e helyett kértük az intézményeket, hogy délutánra olyan foglalkozásokat 
szervezzenek, amelyben a szaktárgyi gyakorló órák, tanulószobai foglalkozások vannak, 
illetve nyilván helyet kell, hogy kapjanak azok a sport- és szabadidős tevékenységek, amelyek 
a gyerekek mindennapjaihoz szükségesek, hogy mégse napi 8 órát tanuljanak a gyerekek. 
Elég széles skálán sikerült, viszonylag bonyolult órarendet készíteni a tanároknak, illetve az 
intézménynek. Azt tudjuk, hogy ez nagyon kifeszített rendszer, amit hosszan nem lehet 
fenntartani. Egyrészt nem lehet azért fenntartani, mert a pedagógus kollégák is elfáradnak a 
heti 26 óra tanításában és a másik, számomra fontosabb érv e mellett, hogyha esetleg egy 
tartósabb megbetegedés van, akkor nagyon bonyolult a helyettesítés rendszerét megoldani. 
Ezért úgy döntött a tankerület, hogy a következő tanévtől a pedagógusok óraszámát kettővel 
fogjuk csökkenteni, tehát heti 24 órában fognak tanítani és a tantárgyfelosztásokat is így 
kértük már be. Nyilván ez értelemszerűen jár egyfajta óratömeg-csökkenéssel is, de ezt az 
óratömeg-csökkenést nem a tankerület határozta meg. Azt kértük mind az első félévet záró 
értekezleten, mind a mostani tavaszi időszakot illetően, hogy az intézményvezetők és a 
pedagógusok gondolják azt végig, hogy melyek azok a tanórák, szaktárgyi órák, délutáni 
elfoglaltságok, amelyek nem érték el a céljukat, mert túl volt tervezve, indokolatlan volt a 
csoportbontás, esetleg át kell valamit csoportosítani. Ez alapján, illetve a létszámok alapján 
határoztuk meg minden intézménynek azt a heti időkeretet, amit a következő tanévben fel tud 
használni. A kiszombori általános iskolának a két vezetője múlt hét pénteken volt egyeztetni a 
tantárgy felosztását. Gyakorlatilag megnyugtatásként mondhatom, hogy nem is használták ki 
azt az órakeretet, amelyet a tankerület rendelkezésükre bocsátott. Nem azért, mert kevesebb 
programot terveztek, hanem egyszerűen úgy látták, hogy azok az órák, amelyek nem érték el 
céljukat, azokat el szeretnék hagyni. Bőven jut a gyerekeknek szabadidős tevékenységre idő. 
Ki szeretném emelni, hogy a szülők részéről volt Kiszomboron egy olyan kétely, hogy a 
délutáni bentlét mennyire hasznos, mennyire nem hasznos. Több alkalommal hangsúlyoztam 
mind az intézményvezetőknek, mind a tanári karnak és itt is azért hozom fel, hogy egy 
általános iskolának kettős célja van, egyrészt a gyerekeket megtanítani, illetve begyakoroltatni 
velük az adott tananyagot, másrészt, ha a felsőbb évfolyamokra gondolunk, elsősorban 6., 7. 
és 8. osztályban, akkor kell, hogy a gyereket tanítsuk önálló tanulásra is. Nem gondolom, 
hogy az egy jó típusú pedagógiai módszer, ha elhitetjük a szülővel, hogy délután 4-kor a 
gyerek készen megy haza és utána a középiskolában pedig pont ennek az ellenkezőjével fog 
találkozni. Folyamatosan azt kértem az intézményvezetőktől, hogy ha szülői értekezleten ez 
felvetődik, akkor próbálják azt kommunikálni a szülők felé, hogy a délután 4-ig való bentlét 
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hasznos, hiszen szakos tanárok a saját gyakorló óráikat tartják. Van idő arra, hogy a házi 
feladatot elkészítsék. A felső tagozatnak a felsőbb évfolyamaiban már többféle tantárgyban, 
több írásbeli feladattal, akár egy memoriternek a megtanulása óhatatlan, hogy haza is kell 
vinnie a gyerekeknek a tanulnivalót, és ezt nem tartom alapvetően rossznak. Ezen a héten 
csütörtökön fognak a tankerületünkhöz tartozó iskolák igazgatói bejönni, csütörtök délután 
pénteki nap azzal fog eltelni, hogy összesítjük a tankerületi tanárigényeket és a leendő 
pedagógusainknak az álláshirdetése a jövő héten meghirdetésre kerül. Nyilván azért kell 
összeolvasni, mert nem különálló blokkokban gondolkodunk, mint egy-egy iskola, most is 
nagyon sok utazó pedagógusunk van, akik több intézményben tanítanak. A szakos 
ellátottságbeli hiányokat össze kell párosítani az intézményeknél, és úgy kell arra egy 
komplex egészet kitalálnunk és az alapján meghirdetni álláshelyeket. Az első félévben az IPR-
es beruházás a kiszombori általános iskolának pedagógus-továbbképzésre fordítódott 80 %-
ában. A pedagógus-továbbképzés egy egri helyszínnel fog megvalósulni az elkövetkező egy 
hónapon belül. A második féléves felhasználást viszont a tankerület minden egyes 
intézményének megmondta, mire használhatja fel. A pályázatban vannak felhasználási sorok 
és három sort jelöltünk meg, hogy mire lehet felhasználni az adott összeget. Természetesen az 
intézményvezetőnek ezeken a sorokon belül van szabad mozgástere, illetve figyelembe tudja 
venni az iskolának a szükségleteit. A BTMN-es eszközök kifejezetten tanulássegítő eszközök. 
Minden olyan eszköz, amely a hagyományos értelemben vett pedagógiai módszerekhez nem 
kapcsolható. A második féléves felhasználást beküldték, rögzítése megtörtént, a beszerzése 
ezután fog megtörténni. Beilleszkedési, tanulási, magatartási zavarokkal küzdő gyerekek, ők 
azok, akik a szakszolgálatnál már voltak, viszont a szakszolgálat nem tartotta indokoltnak, 
hogy Szegedre, további vizsgálatra elküldjék, hogy sajátos nevelési igényt állapítsanak meg. 
Az IPR-es pályázat az Integrált Pedagógiai Rendszerek, halmozottan hátrányos helyzetű 
gyerekek után lehet igényelni bizonyos pénzeszközt, illetve ezt az igényelhető pénzeszközt ki 
lehet egészíteni a hhh-s gyerekek 30 %-áig hh-s gyerekek bevonásával. A pedagógiai 
konferenciákról beszélnék még röviden. Fontosnak tartottuk, és ezt több alkalommal 
hangsúlyoztuk, hogy az intézmények között, illetve a tankerület szeretne egy élő és szakmai 
kapcsolatot kialakítani, amely nem csak táblázatok kiküldéséből áll, hanem valamelyest 
módszertani kultúra frissítésével is. Ezért döntöttünk úgy, hogy egy pedagógiai konferencia-
sorozatot indítunk el. Ebben a tanévben 3 alkalommal került megrendezésre. Az első alkalom 
az őszi alkalmunk volt, ekkor minden egyes pedagógus a makói iskoláinkba érkezett. Ez a nap 
kétfelé bontható. Az első részében meghívott előadók tartottak plenárisülésszerűen 
bemutatókat, majd ezt követően 14 helyszínre tagozódtak szét a pedagógusok és mindenki a 
szakjának megfelelő bemutató órát látott a makói általános iskolákban, illetve a 
gimnáziumban. Ezt követte egy irányított óramegbeszélés. Az irányított óramegbeszélés 
szempontsorát a pedagógus kollégák előre megkapták, ezt a szempontsort egy TÁMOP-os 
pályázat alapján állítottuk össze. A tavalyi tanév tavaszán a majdan bevezetendő pedagógiai 
mérés-értékeléssel kapcsolatban volt egy kiemelt projekt, ahol 52 iskolát vontak be, melyeken 
kipróbálták azokat az eszközöket, amelyket majd élesben is szeretnének a pedagógus-
minősítési rendszerben használni. Ebben a projektben részt vettem, Békéscsabán és 
Félegyházán mértük így az intézményt és a pedagógusokat, ebből a projektből vettem ki egy 
óramegbeszélésének a szempontsorát. Nyilván a pedagógusok nem tudták honnan és miként 
van, de fontosnak tartottuk azt, hogy amennyiben változtatnak is rajta, nagy valószínűséggel 
hasonlót lássanak élőben, hogyan tudják őket értékelni, akár a megtartott óráik alapján, akár 
az elkészített dokumentumaik alapján. Ezt az őszi konferenciát azzal zártuk, hogy minden 
egyes résztvevőt, kollégát megkértünk arra, hogy értékelje az aznapot, illetve építő jellegű 
kritikát fogalmazzon meg, ajánljon olyan témaköröket, amelyeket szívesen hallgatna. Ennek 
az összesítéséből született meg a tavaszi konferenciánk. Vidéki iskolákba szerveztük a 
pedagógusokat, illetve olyan hagyományos értelembe vett nagy plenáris bemutatót nem 
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tartottunk, mint Makón az össztanári létszámnak, hanem kiszombori, maroslelei, 
csanádpalotai és makói helyszínnel voltak meghívott vendégeink, akik gyakorlat-orientált 
előadást tartottak, majd ezt követően ugyancsak óralátogatás és óramegbeszélés következett. 
Kiszombor is részt vett a természettudományos terület kapcsán. Három konferenciát 
említettem, a tanítói munkaközösséget leválasztottuk a csapatról éppen azért, mert ők vannak 
a legtöbben. A gyógypedagógusokkal együtt tankerületi szinten közel 120-an vannak. 
Viszonylag nehéz a bemutatói óráikat megszervezni, ezért döntöttünk úgy, hogy április 16.-ai 
tavaszi konferenciánk előtti hetekben tartottunk egy tanítók módszertani hetét. A vidéki 
iskolákban történtek bemutató órák 1., 2. és 3. osztályosoknak. A tanítókat április 16-án csak a 
saját településük szerinti előadásokra hívtuk meg. Röviden ennyit szerettem volna elmondani, 
ha van kérdés, szívesen válaszolok.  
 
Vargáné Nagy Éva gazdasági vezető: A közmunkaprogramban Kiszomboron januártól április 
30-ig 3 fő vett részt. Május 1-jétől szeptember 30-ig, ami meghosszabbítható december 31-ig, 
2 fő vesz részt, akik a karbantartási és nagytakarítási munkákban fognak részt venni. A 
pedagógusi életpályának megfelelően szeptemberben mindenkit a legmagasabb iskolai 
végzettségének megfelelően soroltunk be. Ez azt jelenti, hogy ha tanító volt és volt egyetemi 
végzettsége, akkor nem csak a főiskolai végzettségét vettük figyelembe, hanem az egyetemet 
is, mivel az egyetem a pedagógusi életpályánál, természetesen az évek számának 
megfelelően, magasabb kategóriába kerül besorolásra. Most csak gyakornok és pedagógus 1-
es kategóriába lehetett besorolni, ez a tanításban eltöltött éveknek megfelelően volt. A 
személyi anyag átvizsgálása után történt a besorolás, így biztonsággal tudjuk állítani, hogy 
minden pedagógus a helyére került a pedagógus 1-es életpályamodellben. A zombori iskola 
részt vesz az iskolatej programban. A 2013/2014-es tanévben új tejbeszállítóval kötöttünk 
szerződést, maximálisan meg vagyunk elégedve a beszállítóval, korrekt, rugalmas, az iskola 
igényeinek megfelelően tudja szállítani a tejtermékeket. Az iskolát a gyümölcsprogramba nem 
volt lehetőségük az elmúlt tanévben csatlakoztatni. A minisztériumtól megkaptuk az 
állásfoglalást, hogy azok az intézmények is csatlakozhatnak az iskolai gyümölcsprogramba, 
akik nem voltak benne, így a 2014/2015-ös tanévben a zombori iskola is csatlakozik a 
programhoz. Szappanos János egyéni vállalkozó fogja szállítani a makói tankerület összes 
intézményébe a gyümölcsöt. A 2013/2014-es iskolai gyümölcsprogramban benne volt 
Földeák, Apátfalva és Maroslele, ha nem tudott gyümölcsöt szállítani, akkor ivólevet vagy 
más egyéb gyümölcsféleséget hozott az iskoláknak és maximálisan támogatta az iskolák 
szabadidős programjait. Úgy gondolom, hogy most Kiszomboronak is jó lehetőség, hogy 
csatlakozhatott a gyümölcsprogramhoz. A számlák az iskolákhoz érkeznek, mind a közüzemi, 
mind a taneszközökhöz szükséges számlák. Az iskola igazgatója leigazolja, majd úgy 
kerülnek be a tankerülethez. A pénzügyi teljesítés természetesen bent történik. A KIR3 
munkaügyi modult is kint kezelik az intézményben, viszont a végpont a tankerület. Ellenőrzés 
után kerül feladásra mind a táppénz, betegszabadság és egyéb távollétek, a kinevezés 
módosítása is. A bér és dologi költségek jelentősek voltak január-április hónapban. Az összeg 
nemcsak a pedagógusok bérét tartalmazza, hanem a 10 technikai dolgozót, ugyanis a 10 fő 
technikai dolgozót is átvettük, mivel működtetjük is az intézményt. Ennyivel szerettem volna 
kiegészíteni. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Köszönjük szépen. 
 
Farkas Éva tankerületi igazgató: A 4 hónapra vonatkozó 7 millió Ft körüli összeg dologi 
kiadás, a működtetőnek hozzá kell számolnia a technikai dolgozók bérét is, illetve egyéb 
juttatásait. 
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Szegvári Ernőné polgármester: Ezzel arra is utaltak, hogy 2 millió Ft-ot fizetünk, és az 
elköltésre kerül. 
 
Farkas Éva tankerületi igazgató: A 7 millió Ft körüli összeg kifejezetten az eszközre 
vonatkozik a dologi kiadásban, és e fölött még 10 személyt technikai létszámban 
foglalkoztatunk. 
 
Vargáné Nagy Éva gazdasági vezető: Természetesen, ha a tisztítószereket és egyéb 
karbantartást is hozzászámoljuk. A nyári karbantartás tavaly is megtörtént, köszönjük a 
segítséget és ez az idén is meg fog történni. Már polgármester asszonnyal egy részét 
egyeztettük, de állandó egyeztetésben vagyunk, hogy mi fog történni most nyáron is a 
kiszombori intézményben.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Köszönöm. Tisztelt Képviselő-testület! Kérdés, észrevétel, 
vélemény? 
 
Bacsa György alpolgármester: Köszönjük a tájékoztatót, mindenre kiterjed. A beszámolóban 
az szerepel, hogy a 8. osztályos ballagók létszáma 38 és ebből 2-en nem tanulnak tovább, ami 
a létszám majdnem 5 %-a. A 8. osztályt elvégzett tanulók közül 5 %-a megragad a 8.-nál? 
 
Farkas Éva tankerületi igazgató: Két tanuló osztályt fog ismételni.  
 
Bacsa György alpolgármester: Azt hittem, nem folytatják tovább tanulmányaikat. 
 
Farkas Éva tankerületi igazgató: Itt még félévi eredményekről tudtunk beszámolni. Tanév 
végén, hogy ez változni fog-e, még nem tudjuk. Vagy osztályismétlő lesz, vagy akár a Galamb 
József Szakképző Iskolába, a Híd-programba bekerülhet, ha annyira gyenge tanuló, akkor 
ezeket a gyerekeket oda szoktuk integrálni. Egy év után szakmát tanulhat. 
 
Balázs Zoltán képviselő: Nagyon sokat aggódtunk azon, ha átkerül az intézmény egy másik 
fenntartóhoz és egy gyönyörű iskolát adunk át, hogy fog alakulni az állaga, mennyire fogják 
leamortizálni az iskolákat a gyerekek, mennyire fognak rá figyelni. Bizonyítva látszik, hogy 
nem fog megtörténni hosszú távon sem. Úgy gondoltuk, hogy igazán mi tudjuk, hogy mi kell 
oda, és majd átkerül egy „nagy kalapba”, nem biztos, hogy így fogják majd kezelni az egyes 
iskolákat, nem biztos, hogy lesznek olyan eszközeik, amivel fenntartják. Úgy látom, hogy ezt 
a félelmemet el lehet oszlatni, remélem, így fog maradni továbbra is. Az önkormányzat által 
fizetett 2 millió Ft, azt hittük, mennyi mindent le fog fedni és most derülnek ki, hogy nem 
teljesen fedi le a költségeket, hanem még mennyi pénzt kell hozzátenni. Azok a célok, amiket 
a KLIK maga elé tűzött és a Kormány is, hogy változtatnak a pedagógusok életminőségén, a 
gyerekeket hogyan lehet majd ösztönözni a tanulásra, ebben történt-e változás? A célok, 
például az erkölcstan bevezetése kapcsán elindultak, érezhető-e benne a változás?  
 
Farkas Éva tankerületi igazgató: Ez egy hosszú folyamat, ahogy kezdtem is a tájékoztatót, ez 
az első év, amikor teljes tanévet tudunk már szemlélni, mint fenntartás, szakmai irányítás, 
működtetés. A programot tekintve a Kormány beindította a mindennapos testnevelést, a 
tornatermek létrehozását, illetve a hit- és erkölcstant vezette be. Még 1-2 év várakozást 
igényel, hogy elmondhassuk nyugodt szívvel, hogy valóban ez az irány, amit a Kormány 
elindított az oktatás-politikában, ez valóban jó irány. Fenntartóként azt tudom mondani, és a 
munkatársaim nevében is, hogy minden településen lévő oktatási intézménynek a 
működtetése akár szakmailag, akár vagyonkezelésileg szívügyünk. Amikor elvállaltam, olyan 
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kollégákat választottam magam köré, akikről tudtam, hogy szakmailag maximálisan fogják 
végezni a dolgukat és emberileg is olyanok, akik szívügyüknek fogják ezt tekinteni. Biztos 
voltam abban, hogy túl az országos oktatás-politikán, mindenféleképpen a helyi igényeket is 
figyelembe fogjuk venni, természetesen a jogi mozgáskereteken belül és ez a továbbiakban is 
így lesz. Talán annyiban van picit előnyünk új fenntartóként, hogy azokat a pályázati 
forrásokat, lehetőségeket jobban próbáljuk kiaknázni, amivel a működtetést, illetve ezt az új 
nevelési-oktatási irányt szeretnénk minőségileg is jobbá tenni. 
 
Börcsökné Balázs Márta képviselő: Az adatokat látva megfigyelhető az a szomorú 
statisztika, hogy csökken a gyerekek létszáma, tapasztalják-e? Modellezni kell a 
tanárszükségletet, ez hogyan alakul mínuszban, pozitívumban? Hányan éltek a minősítés 
lehetőségével, beadta-e mindenki, aki beadhatta? 
 
Barna Gábor tanügy-igazgatási referens: Az első osztályosoknak a száma épphogy eléri azt, 
hogy két osztályt lehessen indítani. Ez a tanároknak a létszámát a következő tanévre biztosan 
nem befolyásolja. A kiszombori általános iskolában is lesz tanári állás meghirdetve. Merre 
felé mutat, kár lenne szerintem ebbe belemenni. Az biztos, hogy a tankerület megteszi azt, 
hogy a beiskolázási körzethatárok olyanok legyenek, amilyenek. Ami a minősítési rendszerbe 
való jelentkezést illeti, azok a pedagógus kollégák, akik kellő tapasztalattal és végzettséggel 
rendelkeztek, szerintem mindenki feltöltötte. Ebből a szempontból nem kérdeztem meg az 
intézményeket, hogy biztosan mindenki feltöltötte-e. Egyrészt azért, mert ez alapvetően a 
tanárnak a magánügye, hogy ebbe a rendszerbe be akar lépni, vagy később akar belépni. Azt 
gondolom, hogy aki most nem élt a lehetőséggel, rosszul döntött és kizárta magát egy olyan 
rendszerből, amelyhez csatlakozni már csak bonyolultabban fog tudni novemberben. 
Egyszerűsített portfóliót kellett feltölteni, alapvetően, ha valaki ezt a felületet megnézte, akkor 
egyértelműen kiderülhetett számára, hogy azok a hírek, amelyeket a sajtóból lehet hallani az 
enyhén szólva is túlzás. Gyakorlatilag 10 db óravázlatot egy 10 éve tanító tanár gondolom, elő 
tud szedni, word dokumentumban feltölti. Mindegyikhez ír 5-10 sort, ez sem okozhat gondot 
több 10 éve tanító tanárnak, pláne, ha szakvizsgája is van, és konkrétan véget ért a feltöltés. 
Az ismerőseim, akik ezeket feltöltötték, egy hétvége alatt főzés mellett elkészítették.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Elhangzott, hogy aggódtunk, hogy az iskoláink állapota 
szinten marad, rosszabb lesz, jobb lesz. Nagyon jól tudunk együttdolgozni, tavaly is 
besegítettünk a feladatokba. Az idén is már a terveket készítjük, mert azt szeretnénk, ha 
befejeződik a tanítás, a festőink menjenek oda, legyen kész ott a munka, és az egyéb 
munkáinkat tudjuk osztani. Kértem, hogy egy bejáráson vehessünk részt, nézzünk szét, végig 
fogunk menni. 2 millió Ft felett költenek havonta dologi kiadásokra, ami az önkormányzat 
feladata lett volna. Ez nagyszerű dolog, de mégis abba az irányba gondolkodnék, persze ez a 
Kormányzat elképzelése és esetleg jogi változás szükséges, mivel jelenleg 3.000 
lakosságszámnál van meghatározva, hogy állami fenntartásba vagy nem állami fenntartásba 
kerül az iskola. 1-2 fő is lehet és belecsúszik abba, hogy fizetnie kell, vagy pedig az állam 
fenntartja. Véleményem szerint az lenne a jó, ha 3.000 fő feletti településeken is az állam a 
működtetést biztosítaná. Most 2 millió Ft-ot fizetünk, tavaly ehhez kaptunk támogatást. Nem 
olyan nagy létszámokról van szó, 3.000 és 3.000 feletti, igazán az adóbevételek sem olyan 
jelentős különbséggel bírnak és az egyiknek fizetnie kell, a másiknak nem. Államtitkár úrnak 
ezt elmondtam a múltkor. A tájékoztatóban szerepel, hogy a bemutató órák keretében tanügyi-
igazgatási referens és az intézmény vezetősége matematika, kémia és magyar órákat 
látogattak, nagyon változó volt a színvonal. Ez azt jelenti, hogy voltak nagyszerű órák és 
voltak nagyon gyenge órák? Ha ez így van, akkor mikor várható az, hogy kiegyenlített 
rendszerré váljon, és ne legyenek nagy különbségek? Pályázik az iskolánk különféle pályázati 
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lehetőségekre? A többi iskolához képest mennyire aktívak, mennyire vesznek részt abban, 
hogy pótolják az esetleges hiányokat, többletet hozzanak, a gyerekeket és a szülőket jobban 
kiszolgálják? Mennyire aktívak ebben? 
 
Barna Gábor tanügy-igazgatási referens: A látogatott órákkal kapcsolatban a tanév elején 
minden intézményvezetőtől azt kértük, hogy minden pedagógus kollégát legalább két 
alkalommal a tanév folyamán látogasson végig, és ezt kellőképpen dokumentálják is. 
Alapvetően a tankerület azért folyt bele ebbe a munkába, mivel vannak olyan pedagógusaink, 
akik több intézményben is tanítottak. Már az előzetes beszélgetésekből kiderült, hogy egy-egy 
pedagógust az intézmények vezetői különféleképpen ítélnek meg. Ezért gondoltuk azt, hogy 
az intézményekhez kijövünk és azokat a kollégákat, akiket augusztusi-szeptemberi 
időszakban vettünk fel egy éves időtartamra, végiglátogatjuk. Természetesen voltak kevésbé 
sikeredett órák, voltak jobban sikerült órák. Azt gondolom, hogy bárki, egy intézménynek a 
fenntartója abba belecsúszik, hogy egy augusztusi-szeptemberi időszakban felvett kollégának 
a pedagógiai munkáját nem tudja megítélni. Azért nem tudja reálisan megítélni, mert egy 
beszélgetésből próbáljuk azt kitalálni, hogy valójában hogyan fog működni egy 
gyerekközösségben, sajnos akkor élesben nem látjuk tanítani. Alapvetően ezen változtatni 
nem lehet, azokkal a pedagógusokkal, akikkel nem vagyunk szakmailag megelégedve nyilván 
a rendszerből ki fognak forogni és a helyük betöltését újabb pályáztatás fogja megelőzni. 
Azokat a pedagógusokat, akiket határozatlan idővel foglalkoztat az intézmény már hosszú idő 
óta, és a munkájával nem vagyunk elégedettek, nyilván velük egy külön beszélgetés fog 
elkezdődni. Pályázási feltételek: alapvetően az IPR és a BTMN-es pályázat az, amelyben a 
kiszombori általános iskola részt vett és jelen volt, illetve a Mentorháló 2 program, egy másik 
pályázati programból kiestek. Volt egy TÁMOP-os testvériskolai pályázat, ahol a tanulóknak 
a hátrányos helyzete alapján kellett az intézményeket összepárosítani. A kiszombori iskolához 
a tankerületen belül nem találtunk olyan párt, amely a pályázati feltételeknek megfelelt volna. 
Találtam volna Észak-Magyarországon, de azt nem szerettem volna, így aztán ebben a 
pályázatban Kiszombort nem indítottam. Az egy elvárt igénye a tankerületnek a kiszombori 
általános iskola felé, hogy aktívabban kellene a pályázatokban részt venni, illetve a pályázati 
lehetőségekben rejlő innovációkat picit tudatosabban, előretervezettebben kellene 
felhasználni, nem pedig ad-hoc jelleggel.  
 
Farkas Éva tankerületi igazgató: A bemutató órákkal kapcsolatban még annyit, hogy amikor 
Barna Gáborék kint voltak azoknak a kollégáknak az óráit megtekinteni, akik több településen 
is tanítanak, néhány településen valóban gondot okozott. Főleg olyan pedagógusokra kell 
gondolni, akik természettudományos tantárgyakat tanítanak. Van olyan pedagógusunk, aki 
minden nap másik településen oktat, például a kémia tantárgyat. Most az 
intézményvezetőkkel, a tantárgyfelosztással kapcsolatosan vannak egyeztetések. Azt 
javasoltuk az intézményvezetőknek, és ezzel próbáljuk kiszűrni azokat a pedagógusokat, akik 
nem biztos, hogy alkalmasak a pályára, hogy próbatanítást végezzenek és ez alapján, ne csak 
a beszélgetés, hanem a próbatanítás révén is el tudják dönteni, hogy alkalmazzák-e vagy sem 
az illető pedagógust. A pályázatokkal kapcsolatban annyi kiegészítést mondanék, hogy 
valóban a kiszombori intézmény vezetése talán nem volt annyira aktív a pályázati 
lehetőségeknek, forrásoknak a kihasználásban. Most a Mentorháló 2 programban is szükséges 
lesz nemcsak az intézmény tantestületeire vonatkozóan egy innovatívabb, aktívabb 
együttműködésre, hanem a térségben lévő összes többi intézménnyel is kénytelen lesz az 
együttműködést aktivizálni. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Tisztelt Képviselő-testület! Van-e még kérdés, észrevétel, 
vélemény a leírtakhoz, illetve az elhangzottakhoz? Amennyiben nincs, köszönöm az egész 
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évben végzett munkát, az egész évi együttműködést. Bízom abban, hogy továbbra is ilyen 
szinten és ilyen jó együttműködéssel fog zajlani. Nagy a felelősségük, ezt nagyon jól tudják, a 
gyerekek oktatása rendkívül fontos egy település életében. Kívánom, hogy munkájuk rendben, 
a szakmai szabályoknak megfelelően és jó emberi kapcsolatokkal történjen meg. Köszönöm a 
munkájukat, a tájékoztatót. Javaslom a képviselő-testületnek a tájékoztató elfogadását. Aki 
elfogadja a tájékoztatót, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 98/2014. számú határozatát. 
 
Tárgy:  Tájékoztató a Klebelsberg Intézményfenntartó Központ kiszombori feladatellátásáról, 
az iskola működtetésének tapasztalatairól 
 
98/2014.(V. 27.) KNÖT. h 

HATÁROZAT 
 

Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta és tudomásul 
vette a Klebelsberg Intézményfenntartó Központ kiszombori feladatellátásáról, az iskola 
működtetésének tapasztalatairól szóló tájékoztatót. 
 
A tájékoztató a határozat mellékletét képezi. 
 
A határozatról értesül: 
- Farkas Éva tankerületi igazgató 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Irattár 
 
 
Farkas Éva tankerületi igazgató: Megköszönöm polgármester asszonynak azt a hozzáállását, 
amit az együttműködésben tanúsít az irányunkban. Valóban karbantartási vagy egyéb felújítási 
műveletet gyakorlatilag önállóan nem végeztünk, mindig az önkormányzattal együttműködve, 
és szeretnénk, ha ez a továbbiakban is ilyen jól működne. Nagyon köszönjük. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Átadom alpolgármester úrnak a képviselő-testületi ülés 
vezetését. 
 
 
        Szegvári Ernőné 
          polgármester 
 
/Szegvári Ernőné polgármester távozott, így a képviselő-testület 6 fővel folytatja munkáját./ 
 
2. Napirend 
A gyermekvédelmi munkáról szóló beszámoló Kiszombor nagyközség területén.  
Előadók: Bacsa György    Kunné Horváth Izabella 

 alpolgármester         KSZGYI vezető 
 
/A beszámoló és a gyermekvédelmi munkáról szóló átfogó értékelés a jegyzőkönyv 4. számú 
melléklete./ 
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Bacsa György alpolgármester: A következő napirend a gyermekvédelmi munkáról szóló 
beszámoló Kiszombor nagyközség területén. Az írásbeli anyaghoz szóbeli kiegészítés? 
 
Hegedűs Kitti  családgondozó: Az írásos anyag elég bőre sikerült. Mindenkinek a 
beszámolója hozzá van csatolva, akik a településen részt vesznek ebben a munkában, az 
óvodától az iskolán át a háziorvosokig.  
 
Furujás Józsefné szociális ügyintéző: A gyámhivatal beszámolója is benne van. Annyi 
változás, hogy a jegyzői gyermekvédelmi munkával kapcsolatban tavaly januártól nagyon sok 
minden átkerült a járási hivatalhoz. A konkrét gyámügyek átkerültek. Azok maradtak itt a 
jegyzőnél, ami elsősorban szociális probléma, a rendszeres és rendkívüli gyermekvédelmi 
kedvezmény.  
 
Bacsa György alpolgármester: Köszönöm. A kiküldött anyaggal kapcsolatban kérdés, 
észrevétel, vélemény?  
 
Börcsökné Balázs Márta képviselő: Ezek az anyagok arra a bizonyos gyermekvédelmi 
megbeszélésre, szakmai fórumra készültek. Korábban egy mondatban beszámoltam róla, hogy 
igen értékes és jó szakmai megbeszélés követte az anyagok ismertetését. Azt gondolom, hogy 
a jelzőrendszer teszi a dolgát évről-évre, csodákat sajnos nem tud tenni, viszont észleli az 
időközben megváltozott viszonyok közötti hangsúlyokat, mert egy kicsit mindig más, mindig 
lépésben kell lennie ennek az ellátórendszernek ahhoz, hogy tudja tenni a dolgát. Évről-évre 
viszünk magunk előtt problémákat, és azt is látjuk, hogy jönnek újabb feladatok is. Nagyon 
szimpatikus volt, hogy pozitívan áll hozzá a teljes jelzőrendszer és azt gondolom, hogy a 
rendőrségtől, a Makói Járási Hivataltól is egy komplett, komoly, jó szóbeli tájékoztatást is 
kaptunk. A konklúziókat elolvasva abban maximálisan egyetértek, hogy valahol a felelősségét 
kell ezeknek a családoknak, szülőknek erősíteni, ami szintén ugyanolyan, mint amit az előbb 
beszéltük az iskolánál, hogy ezek nem mennek egyik évről a másikra, hanem egy nagyon 
hosszú folyamat, mire szemléletváltásra kerülhet sor. Ebben a segítő foglalkozásban dolgozók 
megteszik mindazt, ami tőlük telhető. Azt gondolom, ha úgy sikerülne a prevenció, amit a 
segítők mondanak, akkor sokkal jobb lenne az eredmény. A legnagyobb probléma az, hogy 
akkor amikor már ténylegesen ott tartunk bizonyos családoknál, hogy segíteni kell, 
megmutatni hogyan kell takarítani és rendszeresen kijárni, megnézni azt, hogy ez úgy 
történik-e, az valamilyen szinten tragédia és elszomorító. Ezekkel a gondokkal küzdünk, 
kínlódunk, de úgy látom, hogy egy lelkes mag megmaradt, a jelzőrendszer működik és ezek a 
tapasztalatok, akár a szociális bizottság ülésén is lecsapódnak, általában figyelünk, segítünk, 
hogy olyan családoknak adjunk támogatást, akik erre rászorultak. Elutasításra is sor kerül, de 
általában pont azért, mert valaki rendszeresen, folyamatosan csak ebben látja a megoldást, 
hogy hónapról-hónapra vagy kéthavonta próbálkozik azzal, hogy valamilyen támogatást 
kérjen. Sajnos azt a részét nem találjuk, hogy önmagáért, mint felnőtt, szülő, apa, anya mit 
tesz azért, hogy a családja boldogulása biztonságosabb legyen.  
 
Hegedűs Kitti  családgondozó: A településről kikerült a gyámügyi rész, attól féltem, hogy 
messzebb kerül magától az ügyfelektől. Itt mindenki konkrétan ismerte az ügyfeleket, 
ameddig itt volt az ügyintéző. Amit írtam a beszámolóban, hogy kicsit döcögősek az ügyek, 
mert nagyon nagy a fluktuáció a gyámhivatalban. Nagyon lassan haladnak az ügyek, tavalyi 
határozatok még az idén nem érkeztek meg, folyamatban vannak, viszont az éves 
tanácskozáson lett egy olyan javaslat a gyámhivatal felé, hogy jöjjenek ki az 
esetmegbeszélésre, ami havonta, kéthavonta van. A múltkor már kint is voltak, így azért 
közvetlenebb a kommunikáció közöttünk és át tudjuk beszélni, amit egy hivatalos levélben 
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nem lehet feketén-fehéren leírni. Meg kell a családokat tanítani arra, hogyan kell kitakarítani 
és tegnap olyan családoknál voltunk más ügyből kifolyólag, nem takarítani, de kicsit 
fertőtleníteni, hogy nincsenek benne a rendszerben, nem gondozottak és mégis kaotikus 
állapotok uralkodnak. Megdöbbentő, milyen körülmények között élnek emberek, gyerekek. 
Fiatal felnőttek gyerekkel ezt a mintát hozzák, hátrányos helyzetű családban felnőttek és ez a 
minta nekik. Nem járhatunk ki hetente kitakarítani, ha kijárnánk, valószínűleg évekbe telne, 
mire ez nekik berögzülne, hogy így is lehet élni. 
 
Bacsa György alpolgármester: Gondolom, nem is az a feladat, hogy kijárjanak takarítani.  
 
Hegedűs Kitti  családgondozó: Nagyon sok olyan szülő van, akinek nem mutatták meg, nem 
ezt látta, nem ebben nőtt fel. Tavaly volt erre egy programunk, ami szintén benne van a 
beszámolóban: a lekvár főzés, savanyítás. Fiatal anyukákat hívtunk meg, legalább 60 
meghívót kiküldtünk, olyanoknak, akikről úgy gondoltuk, jól jönne nekik a lekvár és a 
savanyúság és megtanulják azt, hogy lehetne egy kicsit spórolni, gazdaságosan üzemeltetni a 
konyhát és mondhatni lasszóval kellett az embereket megfogni, hogy bejöjjenek a 
rendezvényre. Akiknek a legnagyobb szüksége lett volna rá, azok nem jöttek.  
 
Bacsa György alpolgármester: Megvan az a réteg, akit nagyon nehéz megmozdítani és ezért 
becsülendő munkájuk, mert van előrelépés is, ha nem is olyan nagy léptékekben, de valami 
kis minimális ezek alapján is, így megcsinálják. Kérdés, vélemény? 
 
Kunné Horváth Izabella intézményvezető: Az elmúlt évről szólt a beszámoló, de most egy 
aktuális eseményről szeretném tájékoztatni a képviselő-testületet. A Széchényi-terv keretében 
pályázatot nyertünk, a kolléganő volt a pályázat kivitelezője nagyrészt. 440.000,- Ft-ra 
pályáztunk hátrányos helyzetű gyerekek hasznos szabadidős eltöltésére, augusztus hónapra. 
Minden évben csináltuk a napközis programokat, amikor már nem volt az iskolában napközi 
és erre sikerült most 278.496,- Ft-ot támogatást nyerni. 1.000 feletti volt a pályázat és 200 
pályázatot fogadtak el és egyik pályázó sem kapta meg a maximálisan igényelt összeget. 
Május 14-én értesültünk a hírről és akkortól számított 30 napon belül fogják megküldeni azt, 
hogy mikkel csökkentették az árhoz viszonyítva a programokat. Úgy gondolom, hogy ahhoz 
képest, hogy eddig szinte költségek nélkül próbálták a kolléganők munkaidejükben, saját napi 
feladataikon felül elvégezni és ez nagyon sok időt és előkészítést igényelt, most sokkal 
nagyobb lehetőségek vannak a gyerekek számára, hiszen utazás is belefér.  
 
Bacsa György alpolgármester: Köszönjük. Kérdés, vélemény? 
 
Börcsökné Balázs Márta képviselő: Köszönet a munkáért, nagyon jó dolog a sikeres 
pályázat. Nagyon örültem, hogy a feltételeket is megdicsérték, hogy változott a helyszín, 
máshol dolgozik a családsegítő és gyerekjóléti szolgálat. Azt gondolom, hogy ez is fontos a jó 
munkához. Örülünk, hogy sikerült ilyen feltételeket kialakítani.  
 
Bacsa György alpolgármester: Kérdés, vélemény? Aki elfogadja a beszámolót, kérem, 
kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 6 igen szavazattal meghozta 99/2014. számú határozatát. 
 
Tárgy: A gyermekvédelmi munkáról szóló beszámoló Kiszombor nagyközség területén 
 
99/2014.(V. 27.) KNÖT h. 
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HATÁROZAT 
 

Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a gyermekek védelméről és a 
gyámügyi igazgatásról szóló 1997. évi XXXI. törvény 96. § (6) bekezdése alapján 
meghatározott átfogó éves értékelés keretében megismerte, megtárgyalta és elfogadta a 
Kiszombori Szociális és Gyermekjóléti Intézmény (székhelye: Kiszombor, Óbébai u. 11.) 
által, valamint a Kiszombori Polgármesteri Hivatal által készített, a 2013. évi 
gyermekvédelmi munkáról szóló beszámolót. 
 
A beszámoló a határozat mellékletét képezi. 
 
A határozatról értesül: 
- Csongrád Megyei Kormányhivatal Szociális és Gyámhivatal 

6741 Szeged, Rákóczi tér 1. 
- Kunné Horváth Izabella intézményvezető 
-     Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Igazgatási Csoport 
- Irattár 
 
 
3. Napirend 
Rendelettervezetek. Döntési javaslatok. 
- Tájékoztatás diszkont és kamatozó kincstárjegy vásárlásáról 
Előadók: Bacsa György     Dr. Kárpáti Tibor 

           alpolgármester           jegyző 
 
/A határozati javaslat a jegyzőkönyv 5. számú melléklete./ 
 
Bacsa György alpolgármester: Tájékoztatás diszkont és kamatozó kincstárjegy vásárlásáról. 
Kérdés? Aki tudomásul veszi a tájékoztatást, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 6 igen szavazattal meghozta 100/2014. számú határozatát. 
 
Tárgy: Tájékoztatás diszkont és kamatozó kincstárjegy vásárlásáról 
 
100/2014.(V. 27.) KNÖT. h 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzata Képviselő-testületének az önkormányzat vagyonáról, 
és a vagyongazdálkodás szabályairól szóló 7/2006.(II. 28.) KKÖT. rendelete 12. § (5) 
bekezdése alapján felhatalmazást kap a polgármester az egy évnél rövidebb lejáratú, 
forgóeszközök között kimutatott pénzügyi befektetések, forgatási célú hitelviszonyt 
megtestesítő értékpapír-forgalom lebonyolítására. A polgármester a döntésről a képviselő-
testületet a soron következő ülésen tájékoztatja. 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a fentiek alapján tudomásul 
veszi, hogy a Kereskedelmi és Hitelbank Zrt-nél (6720 Szeged, Széchenyi tér 9.)  
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• 2014. április 16-án lejárt 98.420.000,- Ft össznévértékű diszkont kincstárjegyből ismét 
diszkont kincstárjegyet vásárolt Kiszombor Nagyközség Önkormányzata 2014. 
augusztus 6-ai lejárattal (hozam: 2,2 %), 

• 2014. május 14-én lejárt 49.460.000,- Ft össznévértékű kamatozó kincstárjegyből, 
valamint 2.480.000,- Ft hozamból ismét kamatozó kincstárjegyet vásárolt Kiszombor 
Nagyközség Önkormányzata 2015. május 20-ai lejárattal (hozam: 3,5 %). 

 
A határozatról értesül: 
- Szegvári Ernőné polgármester  
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
 
 
- Kiszombor, Nagyszentmiklósi u. 9. szám alatti épületben lévő üzlethelyiség bérbeadása 
Előadók: Bacsa György     Dr. Kárpáti Tibor 

           alpolgármester           jegyző 
 
/Az előterjesztés és a határozati javaslat a jegyzőkönyv 6. számú melléklete./ 
 
/Börcsökné Balázs Márta képviselő távozott, így a képviselő-testület 5 fővel folytatja munkáját./ 
 
Bacsa György alpolgármester: Kiszombor, Nagyszentmiklósi u. 9. szám alatti épületben lévő 
üzlethelyiség bérbeadása. Egy pályázat érkezett. Kérdés? Aki egyetért azzal, hogy Vincze 
Istvánné részére adjuk bérbe az üzlethelyiséget, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 5 igen szavazattal meghozta 101/2014. számú határozatát. 
 
Tárgy: A Kiszombor, Nagyszentmiklósi u. 9. szám alatti épületben lévő üzlethelyiség 
pályázati eljárás keretében bérbeadás útján történő hasznosítása 
 
101/2014.(V. 27.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a Kiszombor, 
Nagyszentmiklósi u. 9. szám alatti épületben lévő üzlethelyiség pályázati eljárás keretében 
bérbeadás útján történő hasznosítása tárgyú előterjesztést és az alábbi döntést hozta: 
 

Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a Kiszombor, 
Nagyszentmiklósi u. 9. szám alatti épületben lévő üzlethelyiség hasznosítására meghirdetett 
pályázatra  

Vincze Istvánné által 

használt ruha árusítására szolgáló üzlet céljára 

benyújtott – a pályázati felhívásban foglaltaknak megfelelő és határidőben érkezett - 
pályázatot részesíti előnyben, mert az önkormányzat vagyonáról és a vagyongazdálkodás 
szabályairól szóló 7/2006. (II.28.) KKÖT rendelete 6. § (8) bekezdésében foglaltak alapján az 
önkormányzat tulajdonosi érdekeinek összességében a legmegfelelőbb ajánlatot (legmagasabb 
árajánlat) tette. 
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A Képviselő-testület az önkormányzati tulajdonú, Kiszombor, Nagyszentmiklósi u. 9. szám 
alatti épületben lévő 26 m2 nagyságú üzlethelyiséget Vincze Istvánné részére 2014. június 1. 
napjától határozatlan időre bérbe adja a lakások és helyiségek bérletére, valamint az 
elidegenítésükre vonatkozó egyes szabályokról szóló 28/2005.(XI. 29.) KKÖT rendeletben 
meghatározottak szerint a pályázatban szereplő 
 

18.000,-Ft/hó bérleti díj ellenében. 
 

A Képviselő-testület felhatalmazza Szegvári Ernőné polgármestert a fentieknek megfelelő 
bérleti szerződés aláírására.  
 
A határozatról értesül: 
- pályázó 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
 
 
/Börcsökné Balázs Márta képviselő megérkezett, így a képviselő-testület 6 fővel folytatja munkáját./ 
 
- Tájékoztató a Kiss Mária Hortensia Honismereti Kör tevékenységéről 
Előadók: Bacsa György     Dr. Kárpáti Tibor 

           alpolgármester           jegyző 
 
/A tájékoztató a jegyzőkönyv 7. számú melléklete./ 
 
Bacsa György alpolgármester: Tájékoztató a Kiss Mária Hortensia Honismereti Kör 
tevékenységéről. Köszönjük a Honismereti Körnek a tájékoztatást, és elfogadásra javaslom. 
Kérdés? Aki tudomásul veszi a tájékoztatást, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 6 igen szavazattal meghozta 102/2014. számú határozatát. 
 
Tárgy:  Tájékoztató a Kiss Mária Hortensia Honismereti Kör tevékenységéről 
 
102/2014.(V. 27.) KNÖT. h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a tájékoztató a 
Kiss Mária Hortensia Honismereti Kör tevékenységéről tárgyú előterjesztést és az alábbi 
döntést hozta: 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete tudomásul vette Endrész 
Erzsébet, a Kiss Mária Hortensia Honismereti Kör elnökének tájékoztatóját. 
 
A tájékoztató a határozat mellékletét képezi.  
 
A határozatról értesül: 
- Endrész Erzsébet elnök, Kiss Mária Hortensia Honismereti Kör 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
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- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
 
 
- A Kiszombori Mikrotérség Karátson Emília Napköziotthonos Óvoda 2014/2015-ös 
nevelési évének rendje 
Előadók: Bacsa György     Dr. Kárpáti Tibor 

           alpolgármester           jegyző 
 
/Az előterjesztés és a határozati javaslat a jegyzőkönyv 8. számú melléklete./ 
 
Bacsa György alpolgármester: A Kiszombori Mikrotérség Karátson Emília Napköziotthonos 
Óvoda 2014/2015-ös nevelési évének rendje.  
 
Börcsökné Balázs Márta képviselő, óvodavezető: Úgy szólt a köznevelési törvény, hogy 
2014. szeptember 1-jétől minden 3 éves kisgyerek számára kötelező az óvodai nevelés, ami 
most egy évvel eltolódott. Maradhatunk a régi megszokottnál ebben az évben. Még a 
létszámaink is ezt mutatják, de sajnos nem véletlenül kérdeztem az iskola esetében is, a 
tendencia azt mutatja jelen állapot szerint, hogy nagyon-nagyon csökken a gyereklétszám a 
településen, remélem, és nagyon bízom benne, hogy előbb-utóbb ez változni fog.  Szerintem 
mindenkinek ez lenne az érdeke. Miután nem 100 %-osan finanszírozza le az állam az óvodai 
feladatellátást, így a számadatokból látszik, hogy az önkormányzatnak ki kell egészítenie az 
óvoda finanszírozását. 13 a minimum gyereklétszám, átlagban 20 fő körüli csoportlétszámot 
hagytunk.  
 
Bacsa György alpolgármester: Úgy néz ki, hogy nem kell létszámgondokkal küszködni. 
 
Börcsökné Balázs Márta képviselő, óvodavezető: Reméljük, mert megfigyelhető egy 
tendencia, hogy elköltöznek a családok. A tavalyi évben is azt figyeltük, hogy 6 vagy 8 
gyermek is elköltözött, olyanok, akik még itt lehetnének és az elkövetkező nevelési évben is. 
Reméljük, hogy olyan is lesz, hogy ideköltöznek.  
 
Balázs Zoltán képviselő: Miért költöznek el? 
 
Börcsökné Balázs Márta képviselő, óvodavezető: Általában megromlik a családi viszony és 
szétköltöznek. Egyébként tendencia, hogy nagyon sok esetben fogják magukat az anyukák, és 
itthagyják a gyereküket az apára és elköltöznek. Az utóbbi két évben nem egy, nem kettő 
fordul elő. Hallom az iskolában is, hogy ott is. Korábban ez nem volt jellemző, vitték 
magukkal. Tudatosan figyelnünk kell az anyák napi rendezvényeket, hogy meglegyen a 
gyerekeknek az esélyegyenlősége, és ők is kapjanak valami verset. Döbbenetes. 
 
Balázs Zoltán képviselő: Nem jellemző, hogy munkahely miatt költöznek el? 
 
Börcsökné Balázs Márta képviselő, óvodavezető: Nem igazán a munkahely, még azt sem 
mondhatom, hogy külföldre mennének. Általában a családi viszonyok megromlása, és azt 
látjuk, a fiatalok a városokban keresik a lehetőséget. Ez a kistelepülések tragédiája, ha tényleg 
nem találunk arra ki valamit, hogy itt maradjanak, hogy a családok úgy érezzék, hogy itt 
megvan a jövőjük, itt maradhatnak, ki fognak ürülni az óvoda és iskola épületeink.  
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Bacsa György alpolgármester: A munkahelyteremtés és a helyben való megélés, ami minél 
kisebb településen egyre nehezebb. 
 
Balázs Zoltán képviselő: A településen valamilyen szinten nemcsak a munkahely a 
legfontosabb nyilván, de hogy itt jól érezzék magukat. Lehetnek itt nagyon szép intézmények, 
ha elköltöznek, hiába szépek.  
 
Bacsa György alpolgármester: Természetesen egyetértek vele, hogy ez is egy nagyon fontos 
dolog, de sajnos most nem ez a meghatározó dolog, hogy azért megy el, hanem azért, mert a 
megélhetését nem tudja biztosítani. Bízom benne, hogy ebben is valami változás lesz. Kérdés? 
Aki egyetért a határozati javaslatban foglaltakkal, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 6 igen szavazattal meghozta 103/2014. számú határozatát. 
 
Tárgy: A Kiszombori Mikrotérség Karátson Emília Napköziotthonos Óvoda 2014/2015-ös 
nevelési évének rendje 
 

103/2014.(V. 27.) KNÖT h.  
HATÁROZAT 

 

Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a Kiszombori 
Mikrotérség Karátson Emília Napköziotthonos Óvoda 2014/2015-ös nevelési évének 
rendjével, az indítható csoportok számával, az ellátandó órák számával, valamint a számított 
álláshelyek meghatározásával kapcsolatos előterjesztést és a nemzeti köznevelésről szóló 
2011. évi CXC. törvény 83. § (2) bekezdés d) pontja alapján az alábbi fenntartói döntést 
hozta: 
 

Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a Kiszombori Mikrotérség 
Karátson Emília Napköziotthonos Óvoda 2014/2015-ös nevelési évére a fenntartásában 
működő nevelési intézményben indítható csoportok, az ellátandó órák, és a számított 
álláshelyek számát az alábbiak szerint határozza meg: 
 

a) Kiszombori óvodaegységében:  
2014/2015-ös nevelési évben:   5 vegyes csoport indítható 
pedagógus álláshelyek száma:     10,4 fő 
    ebből  10 fő pedagógus 
        0,4 fő gyógypedagógus (SNI) 
további foglalkoztatott álláshelyek száma:  8,7 fő 
    ebből   5 fő dajka 

       1,7 fő pedagógiai asszisztens 
       1 fő óvodatitkár 
       1 fő egyéb 

 

b) Ferencszállási Tagóvoda  
2014/2015-ös nevelési évben:  1 vegyes csoport indítható  
 

pedagógus álláshelyek száma:       2,1 fő pedagógus 
    ebből  2 fő pedagógus 
      0,1 fő gyógypedagógus (SNI) 
további foglalkoztatott álláshelyek száma: 1,3 fő 
           ebből  1 fő dajka 
      0,3 fő pedagógiai asszisztens 
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A határozatról értesül: 
- Jani János Ferencszállás polgármestere 
- Szegvári Ernőné Kiszombor polgármestere 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Dr. Gácsi Zoltán jegyző 
- Börcsökné Balázs Márta óvodavezető 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
 
 
Bacsa György alpolgármester: Átadom a képviselő-testület ülés vezetését polgármester 
asszonynak. 
 
 
         Bacsa György  
         alpolgármester 
 
/Szegvári Ernőné polgármester megérkezett, így a képviselő-testület 7 fővel folytatja munkáját./ 
 
 
4. Napirend 
Polgármesteri jelentés 
Előadó: Szegvári Ernőné 
    polgármester 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A következő napirend a polgármesteri jelentés. 

• Április 30-án itt volt Farkas Éva, Barna Gábor, a pénzügyes kolléganőjük, az aktuális 
feladatokat megbeszéltük, ennek volt az aktuális folyamodványa, hogy a festőkkel 
elmentek, megnézték az aktuális feladatokat. Szeretnénk az iskola befejezése után 
kezdeni a munkát, utána jönnének a saját intézményeink. Délután a házasságkötő 
terem belső építészetével kapcsolatban tárgyaltunk, bevonva azokat a munkatársakat, 
akik itt dolgoznak, az anyakönyvvezető és a pénzügyi csoportvezető. Ezt követően 
Ferencszállással, Klárafalvával közös Társulási Tanács ülését vezettem.  

• Május 7-én Dr. Szőllősi Bélával és György-Gombos Lóránddal a hivatal, a művelődési 
ház, az ÖNO és a könyvtár felújításával kapcsolatos munkafázisokról egyeztettünk.  

• Május 8-án Héjj Dávid helyettes államtitkár úr és munkatársa volt Kiszomboron, 
kísérte a székkutasi Szél polgármester úr. Akkor már beszélgettünk a fejlesztési 
tervekről, nem ennyire bőven, de beszéltünk a megyei keretekről. Beszéltünk arról, 
hogy a 300 millió alatti támogatásokat nem pályázatnak fogják hívni, hanem lesz egy 
olyan intézményrendszer, ahová az igényünket beadjuk, és ezt ők szeretnék 
bonyolítani. Ez könnyebbség, de a 300 millió Ft feletti pályázatoknál ugyanúgy, mint 
eddig. Megnéztem más településeken Lázár úr látogatásával kapcsolatos testületi 
üléseket, azt láttam a képekről, hogy a helyettes államtitkár úr ott volt ezeken a 
fórumokon. Azt ígérték, hogy a helyettes államtitkár úr is jönni fog hozzánk bizonyos 
időszakonként és az esedékes feladatokat meg tudjuk beszélni. Ezen a napon délután 
szennyvíztársulás ülésén voltam, utána a kerékpárút tervezőjével egyeztettünk, mert 
nagyon sok hivatal benne van az engedélyezésben. Nehezen haladunk, de államtitkár 
úr ehhez is felajánlotta segítségét. 

• Május 10-én Te szedd! mozgalomban vettünk részt. Köszönöm azoknak az 
aktivistáknak, munkatársaknak, akik részt vettek benne.  
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• Május 11-én Varga Attila atya hívott a bérmálásra, nem volt itt püspök úr, hanem a 
helynök, részt vettem ezen a misén. 

• Május 12-én uniós támogatási intézményrendszer változásaival kapcsolatban a 
fejlesztési ciklus önkormányzatokat érintő lehetőségiről egy fórumot tartottak 
Szegeden, közgazdasági csoportvezető asszonnyal ezen részt vettünk, nagyon 
tanulságos volt. A Belügyminisztériumból, az államtitkárságról és a nemzeti 
vagyonkezelőtől voltak előadók, tanácsokat adtak, hogyan kell eljárni. Délután 
szennyvíztársulás ülésén voltam, utána a Társulat Intéző Bizottságának ülése volt. A 
Társulat közgyűlését tartják május végén, oda a küldötteknek menniük kell, Makón 
lesz az ülés. 

• Május 13-án a belső építésszel, villanytervezővel és a gépésszel egyeztettünk, hogy 
hol mit tudnánk megoldani. A könyvtárnál nem tudjuk megoldani az akadálymentes 
WC-t, a WC helyiségekkel nincsen baj, hanem van egy pillér, aminek a rése szűk. 
Dolgoznak még azon is, hogy esetleg a könyvtárnál, miután az aljzatot is érinti, 
hőszivattyús fűtést berakni és nem gázfűtést. Délután a „Kiszomborért” Alapítvány 
kuratóriumának ülésén voltam. 

• Május 14-én délelőtt és délután is állampolgársági esküt tartottunk. 
• Május 15-én kerékpárút ügyben földmérővel tárgyaltunk. Kijelölte a tervező, hogy 

mely szakaszokon megy és meg kell keresnünk a földhivatalt, mert be kell jelenteni, 
mely földterületet szeretnénk kivonni művelés alól, erre adnak egy engedélyt és a 
végén kell majd befizetnünk, a megvalósulás után a termőföld alóli kivonásnak a 
pénzügyi terheit, mert ha termőföldet vonunk ki, az pénzügyi vonzattal jár és az 
önkormányzatnak is fizetnie kell, nem is keveset. Délután az utak aszfaltozásáról 
tárgyaltam a makói szennyvíztársulásnál. Arról döntött a testület, hogy 25 millió Ft-
ból még aszfaltozni szeretne, elképzelhető, hogy több lesz, mert nem tudják még, 
milyen árakon vállalják. Ki voltak jelölve az utcák, a szerint jártam el, de fél utcát nem 
tudtam belepakolni. Abban maradtunk, hogy a Zrínyi utcának a másik félpályáján 
marás és aszfaltozás lenne 273 m2-en, a Rozmaring utcán pedig itatásos technikával 
oldanánk meg azt a kis szakaszt, a Ladányi, a Porgányi, a Pollner Kálmán és a 
Hunyadi utca kerülne még bele. Erre írják most ki a közbeszerzést.  

• Május 19-én tartottunk egy megbeszélést, jelen volt az orvos, védőnő, gyermek- és 
családvédelmi szolgálat, intézményvezetők, bölcsőde, óvoda, iskolaigazgató. A 
múltkor a szűrések kapcsán itt volt a bőrgyógyász és szólt arról, hogy nagyon sok a 
rühes bőrfertőzés Kiszomboron, próbáljunk ezzel kapcsolatban valamit tenni. 
Megbeszéltük, hogy a gyermekjóléti szolgálat munkatársai ki fognak menni a 
családokhoz, a védőnő adja a tanácsokat, Hegyes doktor úr, ha hozzá megy a beteg, 
adja a tanácsokat, illetve nem igazán javasolt az intézményben történő részvétel a 
gyerekek részéről, ebben is az orvossal együttműködünk. ÁNTSZ-t felhívtam, 
tanácsokat tudnak adni, de nincs hatósági jogkörük arra, hogy akár kitiltsák a 
gyermeket, fertőtlenítsenek, vagy ezzel kapcsolatban valami hatósági eljárás 
elinduljon. Osztottunk a szülőknek a rühességgel kapcsolatos tájékoztató anyagot, 
mert az első időszakban nem igazán látszik, hogy mi akar lenni, utána, amikor már 
látszik, hogy a bőr alatt a járatait megcsinálta ez az élősködő, akkor már nagyon nagy 
a fertőzés. Visszafertőződik a szőnyegből, ágyneműből, mindenből. Egy atka, amit 
nagyon nehéz kiirtani. Úgy lehet kiirtani, ha az ágymatracot kirakják napsütésre, 
bezárják zacskóba a ruhákat és két hétig nem kap levegőt, akkor elpusztul, ágyneműt 
mosni, vasalni és természetesen a legfontosabb, kezelni a sebeket. Ha nem 
fertőtlenítenek, visszafertőzik saját magukat.  

• Május 20-án Balástyán TÖOSZ megyei tagozat ülésén voltam. Délután a választásra 
delegáltak tettek esküt jelenlétemben. Kollégák készültek, végrehajtották a választást, 
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nem volt kis munka, a részvétel nagyon gyenge volt Kiszomboron is. Köszönet a 
munkatársaknak, mert ez már a második választás volt az idén.  

• Május 21-én Mártélyon voltunk, mivel csőtörés volt. Szegedi vállalkozót tudtunk 
hívni, nem volt nagy a baj, mert a csempe mögött meg tudta csinálni, ott folyt a víz. Új 
mosdókagylót kellett vásárolni, mert el volt törve. Elkészült egy fotóanyag, amit 
elküldtünk a statikusnak, mert házgyári elemekből épült épületről van szó, és ahogyan 
fent a lépcső csatlakozik az épülethez, repedések vannak, és statikus véleményét kell 
kérnünk. Valószínű, hogy nem lesz olyan nagy probléma. Takarítónő váltás is lesz, a 
mártélyi polgármester asszony ajánlásával, jelenleg munkanélküli, a másik 
takarítónőnk el tudott helyezkedni és állandó munkahelyet kapott. Júniustól 
szeptember végéig alkalmazzuk, napi 4 órában.  

• Május 22-én a műszaki ellenőrrel, tervezővel helyszíni egyeztetés volt, hogy hol mit 
kell csinálniuk, végigbeszéltük. Délután Dr. Lázár János volt nálunk rendkívül testületi 
ülés keretében, utána fórum volt.  

• Falugyűlést június hónapban tartanánk. 
• Cseréljük a fogorvosi kezelőegységet, ezért le kell állni pénteken, mivel a 

vízvezetékszerelő és a villanyszerelő is dolgozni kezd. Eljött a forgalmazó is, hogy 
befér-e a gép. Benák Zoltán felvetett egy csomó problémát, erre vonatkozóan küldte 
meg árajánlatát. Kiderült, hogy rossz a hálózat teljesítménye, elavultak a vezetékek. 
Javasolta, hogy fi relét kell beépíteni, a megnövekedett feszültség miatt is rendszert 
kellene beépíteni, erről majd külön beszélünk. 

 
Szegvári Ernőné polgármester: Képviselő-testületé a lehetőség. Kérdés, észrevétel, 
vélemény? 
 
Börcsökné Balázs Márta képviselő: Az óvodában a műszaki ellenőrnek meg kellene néznie a 
fürdőszobákban mozgó csempéket. Az épület alatti csatornajavítással mi van? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Kértük, az árajánlat alapján szerződést kell kötni. Júniust 
beszéltünk. Kérdés? 
 
Gazsi Gábor képviselő: A helyi újságban a haleszi buszmegállókkal kapcsolatos hír nem jól 
jelent meg, mert „buszmegállók” volt benne és csak egy buszmegállót tudunk jelenleg 
megvilágítani. Az adott árajánlat nem kötelezi az árajánlatot adót? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Kötelezi, de ha most szerződést szeretnénk kötni, akkor nem 
fogja megkötni ezen az összegen. Nem kértünk kauciót, nem kértünk semmit, hogy tegyen le, 
ha kértük volna, akkor elveszítette volna a kauciót. A testületi ülést követően felhívott, hogy 
beszélt a Tungsram-Schréderrel és azt mondták, hogy ennyi összegért ilyet nem tudnak adni. 
Kért újabb árajánlatot. A korábban beírt összeghez nem volt a cégtől konkrét árajánlata. Nem 
arról van szó, hogy nem tartja ezt az árat, hanem rossz árakat jelölt meg. 
 
Gazsi Gábor képviselő: Akkor a szakember sem reális árat mondott. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Azt mondta, hogy hívjuk fel, hogy biztos, hogy az van benne. 
Megkérdeztük az árajánlatot adót, hogy biztos az van benne, ami a pályázati kiírás szerint 
volt. Azt mondta a telefonba, hogy igen, illetve a kollégája is ezt mondta. Kiválasztottuk, 
elment Somogyi Richárd, aki ennek a szakértője és másnap vagy harmadnap felhívott, hogy 
beszélt a céggel és ennyi összegért nem tudják szállítani, beszéljek Pusztával. Közben 
megkapta az igazi összeget, amennyiért ez a cég eladja. Nem annyiért adja, mint amit az 
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árajánlatában szerepeltetett.  
 
Bacsa György alpolgármester: Milyen vállalkozó, aki kiad egy árajánlatot, és nem néz utána? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Ettől függetlenül nem tudunk szerződést kötni, valami 
megoldási javaslatot ki kell találnunk. Külön tárgyalni fogunk erről. A polgármesteri 
jelentéssel kapcsolatban még kérdés, észrevétel? 
 
Bacsa György alpolgármester: Tegnap végigkerékpároztam a Mező utcán, a Husztik-féle ház 
előtt, illetve a vízmű előtt jobbról a gyűjtőaknák pereme össze-vissza van repedezve, törve. A 
másik, a Szegedi utca és a Mező utca között a Rákóczi utcán a friss aszfaltozás a nagy esővel 
megsüllyedt. A Dédényszegi utca lesz aszfaltozva? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Nem volt benne. 
 
Bacsa György alpolgármester: A Szegedi utca és a Mező utca között az út át van vágva és 
nagyon rossz állapotban van, még az átvágások sincsenek leaszfaltozva.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Még javítanak.  
 
Bacsa György alpolgármester: Nem tudom, van-e rá lehetőség, hogy végigmenni a falun, 
hogy ezek a betongyűrűk milyen állapotban vannak? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Folyamatosan nézzük, nagyon sokat jelzünk.  
 
Gazsi Gábor képviselő: Amikor padkáznak, nem egyszerűbb lenne, ha mindjárt a döngölővel 
végigmennének? 
 
Bacsa György alpolgármester: Úthenger megy végig utána rögtön. 
 
Gazsi Gábor képviselő: Véleményem szerint azért ilyen ez a kivitelezés, mert Nagy Lajosék 
nem követelik meg rendesen a munkát, takarják be, és ne látszódjon.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Garanciás feladata van, vissza kell jönnie és megcsinálni. 
Most az eső nagyon jót tett, mert kijönnek a problémák. Februárban szóltunk, hogy nem 
fognak elkészülni. A K1-es öblözetet veszik át. A mérnökszervezet küldte a levelet, melyben 
felhívta a vállalkozó figyelmét, hogy így nem fogják időre befejezni, mert sok a hiba. Amire 
azt mondják, hogy ki van javítva, tételében mennek végig. Nagyon jó, hogy ott van a 
lakossági bejelentés, az megkönnyíti az életünket, ahol nem adtak be, ott nekünk kell figyelni.  
 
Balázs Zoltán képviselő: Csatorna és Ady Endre utca sarok? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Még nincs kész. Most a K1-es öblözetnél tartunk. 
 
Balázs Zoltán képviselő: A Nagyszentmiklósi utcán az állateledel boltnál megcsinálták a 
betonozást. Saját ingatlanainkhoz az aszfaltbekötést nem tudnánk megcsinálni? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Majd javítani fogjuk. Egyszer van olyan, amit a vállalkozó 
kötött be az intézményeinknél, azt neki kell megcsinálnia. Az összes többit, hogy hol tudunk 
bejavítani járdákat, ez majd a közmunka-programok indulásától is függni fog. Az állateledel 
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boltnál megcsinálták, de az önkormányzattól nem nézte meg senki. Beadja a kérelmét, Gábor 
Vilmos mindig kimegy, hogy megfelelő méretre kerüljön az áteresz. Közben olyan 
kommunikáció folyt, hogy azért kell bejelenteni, mert ha lesz valamilyen havária eset, akkor, 
ha azt felbontjuk és engedéllyel készült, akkor vissza is állítjuk. Ez igaz, csak előtte Gábor 
Vilmos mindig kimegy, mert olyat nem engedünk, hogy túl széles legyen, illetve megfelelő 
mélységre kerüljön le az áteresz. Most megcsinálták, ráadásul úgy, hogy a járdában van egy 
domborúság is. Egyelőre elkészült, de nem a belső hivatali szakmai utasításnak és eljárási 
rendnek megfelelően történt, rossz volt a kommunikáció részünkről.  
 
Gazsi Gábor képviselő: A Kör utcán a járda között, ha feljön a gaz, azt a lakosnak kellene 
permetezni? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A lakosnak kellene kiszedni a gazt. 
 
Gazsi Gábor képviselő: Lehetne újra felhívni a rendőrök figyelmét az úton történő 
gyaloglásra. Nagyon sok jó járdánk van.  
 
Balázs Zoltán képviselő: Korábban is beszéltünk a Régi Makói utca végén lévő földes útról, 
ami a Pincedombra visz ki, hogyha nem lenne nagy kérés, július 20-án lenne ez a rendezvény, 
valamilyen szinten biciklizhető legyen az az útszakasz. Azért gondoltam erre, mert ilyenkor 
eső után, amikor szikkad, akkor a legkönnyebb elsimítani.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Valakitől egy gépet megrendelünk és végigmegy rajta.  
 
Balázs Zoltán képviselő: A Nyári fesztivál plakátjának volt egy molinó változata. Az lenne a 
kérés, hogy az idei program legyen rajta a molinón. A fémkeret megvan, csak nincs, amire fel 
lehetne rakni. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Időtálló fát kellene rá felszerelni.  
 
Balázs Zoltán képviselő: Ez volt a fesztivál reklámja, minden rendezvény bejáratánál el volt 
helyezve. Legyen így reklámozva, vagy plakátoljunk, vagy hirdetésre költsünk? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A környékbeli sajtóban meg kellene jelentetni. Mikor 
jelentessük meg? 
 
Balázs Zoltán képviselő: Minden program előtt vagy csak egyszer? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Kérni kellene árajánlatokat.  
 
Hegedűs Sándor művelődésszervező: A Makói Mozaiknál egy negyedoldalas hirdetés 
10.000,- Ft. A környékbeli programajánlóval foglalkozó sajtóknak, médiumoknak, rádió, 
újság bele is szokták általában tenni, ez viszont ingyenes, de akkor nem plakát lenne. 
Plakátozni is szeretnénk, vagy csak a programajánlókat tesszük bele? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Mind a kettő menjen szerintem. Az ingyenes 
programajánlóban is jelenjen meg. Eldöntendő, hogy mindig az adott program előtt jelenjen 
meg a szóró újságban.  
 
Balázs Zoltán képviselő: A plakáton az összes program fel van sorolva.  
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Szegvári Ernőné polgármester: Azt hittem, hogy mindig az adott programot hirdetjük meg.  
 
Balázs Zoltán képviselő: Az egész plakátot kellene megjelentetni. 
 
Szekeres Krisztián képviselő: Esetleg azt meg lehetne csinálni, hogy kiemelve legyen rajta 
az aktuális program.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Van-e még kérdés? Amennyiben nincs, aki elfogadja a 
polgármesteri jelentést, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 104/2014. számú határozatát. 
 
Tárgy:  Polgármesteri jelentés elfogadása 
 
104/2014.(V. 27.) KNÖT. h 

HATÁROZAT 
 

Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a 2014. május 27-ei testületi 
ülés polgármesteri jelentését elfogadta. 
 
A határozatról értesül:  
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Irattár 
 
 
3. Napirend 
Rendelettervezetek. Döntési javaslatok. 
- Első világháborús emlékmű felújítása 
Előadók: Szegvári Ernőné     Dr. Kárpáti Tibor 
       polgármester      jegyző 
 
/Az előterjesztés a jegyzőkönyv 9. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Az első világháborús emlékmű felújítása a következő döntési 
javaslat. Nem tudjuk, hogy mi lesz a pályázat eredménye. Valamennyire rendbe kellene tenni 
az emlékművet, azért lenne az a javaslatunk, hogy hagyjuk jóvá a pályázathoz biztosított 
önrészt. Bízunk benne, hogy nyerünk is támogatást, a június végi testületi ülésre már késő 
lenne behozni ezt a döntést, mert nem lenne kész. Más javaslat? Aki egyetért azzal, hogy az 
első világháborús emlékmű felújításához 121.000,- Ft-ot biztosítsunk, kérem, kézfeltartással 
jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 105/2014. számú határozatát. 
 
Tárgy: Első világháborús emlékmű felújítása 
 
105/2014.(V. 27.) KNÖT. h. 

HATÁROZAT 
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Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta az első 
világháborús emlékmű felújítása tárgyú előterjesztést és az alábbi döntést hozta:  
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete 51/2014.(III. 11.) KNÖT 
határozatában döntött arról, hogy az első világháború történelmi emlékeit őrző emlékművek 
rendbetétele, renoválása, helyreállítása témában a Közép- és Kelet-európai Történelem és 
Társadalom Kutatásáért Közalapítvány által kiírt felhívásra pályázatot kíván benyújtani az 
Önkormányzat tulajdonában lévő Kiszombor, Szent István tér 1151. hrsz-ú ingatlanon lévő 
első világháborús emlékmű restaurálására vonatkozóan. 
 
A Képviselő-testület a pályázat esetleges eredménytelensége esetén az első világháborús 
emlékmű felújítására – a pályázat önerejének megfelelő - 121.000,- Ft összeget az 
Önkormányzat 2014. évi költségvetésében eredeti előirányzatként biztosítja. 
 
A határozatról értesül: 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
 
 
- A Kiszomboron működő civil szervezetek 2014. évi támogatására kiírt pályázatok 
elbírálása 
Előadók: Szegvári Ernőné     Dr. Kárpáti Tibor 
       polgármester      jegyző 
 
/Az előterjesztés, a határozati javaslat és a P.Ü.V.E.B. határozata a jegyzőkönyv 10. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A Kiszomboron működő civil szervezetek 2014. évi 
támogatására kiírt pályázatok elbírálása. Pénzügyi Bizottság előzetesen véleményezte a 
pályázatokat.  
 
Gazsi Gábor képviselő: A bizottság javaslata a következő: a Mozgáskorlátozottak 
Egyesületének 50.000,- Ft, a Polgárőr Egyesületnek 150.000,- Ft, a Kiszombori Községi 
Sportkörnek 1.850.000,- Ft, a Horgász Egyesületnek 200.000,- Ft, a Plébániának 230.000,- Ft. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A bizottságban nem volt egyhangú a döntés, mert az első 
variációban a kért összegekkel kapcsolatban számításokat végzett az egyik tag és megnézte 
azt, hogy a kért összeghez képest mennyivel van többletigény kérve és 1,7-szeres volt, így 
visszaarányosította. Ez volt a többségi javaslat, amit elnök úr elmondott. Az eredeti a 
visszacsökkentett: 50.000,- Ft volt a mozgáskorlátozottaknak, a polgárőröknek 150.000,- Ft, a 
Sportkörnek 1.570.000,- Ft, a horgászoknak 500.000,- Ft és a Plébániának 230.000,- Ft. 
Javaslat? 
 
Szekeres Krisztián képviselő: Továbbra is javaslom a visszaosztott támogatási arányt. 
 
Bacsa György alpolgármester: Javaslom, hogy a Nagyboldogasszony Plébánia ne kapjon 
támogatást. A mozgáskorlátozottak 50.000,- Ft, a polgárőrök 150.000,- Ft, a Sportkör 
2.100.000,- Ft, a horgászok 200.000,- Ft összegű támogatást kapjanak.  
 



 29 

Szegvári Ernőné polgármester: Eddig három javaslat hangzott el. Más javaslat? Mindhárom 
javaslatban a Mozgáskorlátozottak Egyesületének 50.000,- Ft a javasolt összeg. Aki egyetért 
azzal, hogy a Mozgáskorlátozottak Csongrád Megyei Egyesülete Kiszombori Csoportja 
50.000,- Ft támogatást kapjon, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 106/2014. számú határozatát. 
 
Tárgy: A Kiszomboron működő civil szervezetek 2014. évi támogatására kiírt pályázatok 
elbírálása – Mozgáskorlátozottak Csongrád Megyei Egyesülete Kiszombori Csoport 
 

106/2014.(V. 27.) KNÖT. h. 
HATÁROZAT 

 

Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a Kiszomboron 
működő civil szervezetek 2014. évi támogatására kiírt pályázatok elbírálásáról szóló 
előterjesztést és - a közpénzekből nyújtott támogatások átláthatóságáról szóló 2007. évi 
CLXXXI. törvény szabályaira figyelemmel, a Pénzügyi, Ügyrendi, Vagyonnyilatkozat-
nyilvántartó és Ellenőrző Bizottság véleményére tekintettel - az alábbi döntést hozta: 
 

Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a 
 

Mozgáskorlátozottak Csongrád Megyei Egyesülete Kiszombori Csoport 
(képviseli: Tóth Margit elnök) 
6723 Szeged, József A. sgt. 75. 

 

pályázó részére Kiszombor lakossága érdekében végzett tevékenységéhez 2014. évben 
támogatást biztosít 
     50.000,- Ft összegben 
 

tekintettel arra, hogy pályázata megfelel a felhívásban rögzített követelményeknek. 
 

A támogatási összeg kifizetésének feltétele, hogy a nyertes pályázó Kiszombor Nagyközség 
Önkormányzatával szerződést köt, amelyben meghatározásra kerülnek a támogatott pályázati 
célok. A szerződés aláírásának végső határideje a jelen határozat kézhezvételétől számított 15. 
nap. A támogatás felhasználásával kapcsolatban Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának 
Képviselő-testülete utólagos elszámolási kötelezettséget ír elő, melynek határideje 2015. 
január 31. 
 

Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a támogatás összegét az 
Önkormányzat költségvetésében eredeti előirányzatként biztosítja. 
 

Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete felhatalmazza Szegvári 
Ernőné polgármestert a nyertes pályázóval kötendő szerződés aláírására. 
 

A határozatról értesül: 
- pályázó 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Aki egyetért azzal, hogy a Kiszombori Polgárőr Egyesület 
150.000,- Ft összegű támogatást kapjon, kérem, kézfeltartással jelezze. 
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A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 107/2014. számú határozatát. 
 
Tárgy: A Kiszomboron működő civil szervezetek 2014. évi támogatására kiírt pályázatok 
elbírálása – Kiszombori Polgárőr Egyesület 
 

107/2014.(V. 27.) KNÖT. h. 
HATÁROZAT 

 

Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a Kiszomboron 
működő civil szervezetek 2014. évi támogatására kiírt pályázatok elbírálásáról szóló 
előterjesztést és - a közpénzekből nyújtott támogatások átláthatóságáról szóló 2007. évi 
CLXXXI. törvény szabályaira figyelemmel, a Pénzügyi, Ügyrendi, Vagyonnyilatkozat-
nyilvántartó és Ellenőrző Bizottság véleményére tekintettel - az alábbi döntést hozta: 
 

Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a 
 

Kiszombori Polgárőr Egyesület 
(képviseli: Kis Róbert elnök) 

6775 Kiszombor, Deák F. u. 46. 
 

pályázó részére Kiszombor lakossága érdekében végzett tevékenységéhez 2014. évben 
támogatást biztosít 
     150.000,- Ft összegben 
 

tekintettel arra, hogy pályázata megfelel a felhívásban rögzített követelményeknek. 
 

A támogatási összeg kifizetésének feltétele, hogy a nyertes pályázó Kiszombor Nagyközség 
Önkormányzatával szerződést köt, amelyben meghatározásra kerülnek a támogatott pályázati 
célok. A szerződés aláírásának végső határideje a jelen határozat kézhezvételétől számított 15. 
nap. A támogatás felhasználásával kapcsolatban Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának 
Képviselő-testülete utólagos elszámolási kötelezettséget ír elő, melynek határideje 2015. 
január 31. 
 

Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a támogatás összegét az 
Önkormányzat költségvetésében eredeti előirányzatként biztosítja. 
 

Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete felhatalmazza Szegvári 
Ernőné polgármestert a nyertes pályázóval kötendő szerződés aláírására. 
 

A határozatról értesül: 
- pályázó 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A Plébánia támogatására két javaslat van: 230.000,- Ft és az, 
hogy ne adjunk támogatást.  
 
Gazsi Gábor képviselő: A festést az önkormányzat dolgozói végeznék? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Kérte plébános úr, de nem tudjuk megcsinálni. Fel kell 
állványozni, de vannak intézményi igények is, óvodába, bölcsődébe kellene menni a 
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festőinknek. Nem tudjuk felvállalni. 
 
Bacsa György alpolgármester: Azért nem javasoltam támogatást, mert a Plébánia nyert 
pályázatot a belső festésre is. 
 
Szekeres Krisztián képviselő: A Plébániára, de most a templom belső festéséről van szó. 
 
Balázs Zoltán képviselő: Az egyház nyert egy 20 millió Ft-os pályázatot külső felújításra. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A Plébánián 2-3 éve meszeltünk. A jelenlegi pályázati összeg 
csak a külső feladatokra elegendő. Most a belső részre nem marad pénz. Ez a pályázat csak a 
külső homlokzat felújítását finanszírozza. A Püspökség ezeket a beruházásokat megelőlegezte 
a pályázat elszámolásáig.  
 
Szirbik Imre  képviselő: Magánszemélyektől is próbál erre segítséget kérni.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Aki egyetért azzal, hogy a Plébánia 230.000,- Ft támogatást 
kapjon, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület 3 igen és 4 nem szavazattal a javaslatot nem támogatta. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Aki egyetért azzal, hogy a Plébánia ne kapjon támogatást, 
kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület 4 igen és 3 nem szavazattal meghozta 108/2014. számú határozatát. 
 
Tárgy: A Kiszomboron működő civil szervezetek 2014. évi támogatására kiírt pályázatok 
elbírálása – Nagyboldogasszony Plébánia 
 
108/2014.(V. 27.) KNÖT. h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a Kiszomboron 
működő civil szervezetek 2014. évi támogatására kiírt pályázatok elbírálásáról szóló 
előterjesztést és - a közpénzekből nyújtott támogatások átláthatóságáról szóló 2007. évi 
CLXXXI. törvény szabályaira figyelemmel, a Pénzügyi, Ügyrendi, Vagyonnyilatkozat-
nyilvántartó és Ellenőrző Bizottság véleményére tekintettel - az alábbi döntést hozta: 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a 
 

Nagyboldogasszony Plébánia Kiszombor 
(képviseli: Varga Attila esperes-plébános) 

6775 Kiszombor, Szent István tér 2/A. 
 
pályázó társadalmi szervezet részére támogatást nem nyújt tekintettel arra, hogy a pályázó 
által pályázatában meghatározott cél megvalósítását jelenleg nem kívánja támogatni. 
 
A Képviselő-testület tájékoztatja a pályázót, hogy az Önkormányzat költségvetése a civil 
szervezetek támogatására mindösszesen 2.500.000,- Ft összeget tartalmaz, míg a pályázók 
által igényelt összes támogatás összege 4.280.000,- Ft. 
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A határozatról értesül: 
- pályázó 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A Kiszombori Sporthorgász Egyesület támogatására 
500.000,- Ft és 200.000,- Ft javaslat érkezett. Aki egyetért azzal, hogy a Sporthorgász 
Egyesület 500.000,- Ft támogatást kapjon, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület 1 igen és 6 nem szavazattal a javaslatot nem támogatta. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Aki egyetért azzal, hogy a Sporthorgász Egyesület 200.000,- 
Ft támogatást kapjon, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület 6 igen és 1 nem szavazattal meghozta 109/2014. számú határozatát. 
 
Tárgy: A Kiszomboron működő civil szervezetek 2014. évi támogatására kiírt pályázatok 
elbírálása – Kiszombori Sporthorgász Egyesület 
 

109/2014.(V. 27.) KNÖT. h. 
HATÁROZAT 

 

Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a Kiszomboron 
működő civil szervezetek 2014. évi támogatására kiírt pályázatok elbírálásáról szóló 
előterjesztést és - a közpénzekből nyújtott támogatások átláthatóságáról szóló 2007. évi 
CLXXXI. törvény szabályaira figyelemmel, a Pénzügyi, Ügyrendi, Vagyonnyilatkozat-
nyilvántartó és Ellenőrző Bizottság véleményére tekintettel - az alábbi döntést hozta: 
 

Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a 
 

Kiszombori Sporthorgász Egyesület 
(képviseli: Miskolczi László titkár) 

6775 Kiszombor, Szegedi u. 13. 
 

pályázó részére Kiszombor lakossága érdekében végzett tevékenységéhez 2014. évben 
támogatást biztosít 
     200.000,- Ft összegben 
 

tekintettel arra, hogy pályázata megfelel a felhívásban rögzített követelményeknek. 
 

A támogatási összeg kifizetésének feltétele, hogy a nyertes pályázó Kiszombor Nagyközség 
Önkormányzatával szerződést köt, amelyben meghatározásra kerülnek a támogatott pályázati 
célok. A szerződés aláírásának végső határideje a jelen határozat kézhezvételétől számított 15. 
nap. A támogatás felhasználásával kapcsolatban Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának 
Képviselő-testülete utólagos elszámolási kötelezettséget ír elő, melynek határideje 2015. 
január 31. 
 

Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a támogatás összegét az 
Önkormányzat költségvetésében eredeti előirányzatként biztosítja. 
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Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete felhatalmazza Szegvári 
Ernőné polgármestert a nyertes pályázóval kötendő szerződés aláírására. 
 

A határozatról értesül: 
- pályázó 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Aki egyetért azzal, hogy a Községi Sportkör 2.100.000,- Ft 
támogatást kapjon, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület 6 igen és 1 nem szavazattal meghozta 110/2014. számú határozatát. 
 
Tárgy: A Kiszomboron működő civil szervezetek 2014. évi támogatására kiírt pályázatok 
elbírálása – Kiszombori Községi Sportkör 
 

110/2014.(V. 27.) KNÖT. h. 
HATÁROZAT 

 

Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a Kiszomboron 
működő civil szervezetek 2014. évi támogatására kiírt pályázatok elbírálásáról szóló 
előterjesztést és - a közpénzekből nyújtott támogatások átláthatóságáról szóló 2007. évi 
CLXXXI. törvény szabályaira figyelemmel, a Pénzügyi, Ügyrendi, Vagyonnyilatkozat-
nyilvántartó és Ellenőrző Bizottság véleményére tekintettel - az alábbi döntést hozta: 
 

Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a 
 

Kiszombori Községi Sportkör 
 (képviseli: Szabó József elnök) 
6775 Kiszombor, Óbébai u. 40. 

 

pályázó részére Kiszombor lakossága érdekében végzett tevékenységéhez 2014. évben 
támogatást biztosít 
     2.100.000,- Ft összegben 
 

tekintettel arra, hogy pályázata megfelel a felhívásban rögzített követelményeknek. 
 

A támogatási összeg kifizetésének feltétele, hogy a nyertes pályázó Kiszombor Nagyközség 
Önkormányzatával szerződést köt, amelyben meghatározásra kerülnek a támogatott pályázati 
célok. A szerződés aláírásának végső határideje a jelen határozat kézhezvételétől számított 15. 
nap. A támogatás felhasználásával kapcsolatban Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának 
Képviselő-testülete utólagos elszámolási kötelezettséget ír elő, melynek határideje 2015. 
január 31. 
 

Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a támogatás összegét az 
Önkormányzat költségvetésében eredeti előirányzatként biztosítja. 
 

Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete felhatalmazza Szegvári 
Ernőné polgármestert a nyertes pályázóval kötendő szerződés aláírására. 
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A határozatról értesül: 
- pályázó 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
 
 
- Hulladékgazdálkodási közszolgáltatási szerződés 
Előadók: Szegvári Ernőné    Dr. Kárpáti Tibor 
      polgármester     jegyző 
 
/Az előterjesztés, a határozati javaslat és a szerződés tervezet a jegyzőkönyv 11. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A következő döntési javaslat a hulladékgazdálkodási 
közszolgáltatási szerződés. Köszöntöm körünkben Fekete Istvánnét, a cég képviselőjét. Az 
írásos anyaggal kapcsolatban van-e szóbeli kiegészítése? 
 
Fekete Istvánné gazdasági és kereskedelmi igazgató-helyettes: A szerződéssel kapcsolatban 
nincs, jegyző úrral átbeszéltük szinte pontról-pontra az egészet, amit a Kormányhivatal tett 
észrevételt, azt kijavítottuk közösen. Tájékoztatást szeretnék adni arról, hogy a kintlévőség 
alapján a 37 település közül a 3. helyen Kiszombor van, 11 millió Ft kintlévőséggel. 
Battonyán és Tompán van több kintlévőség. A többi településen 400-500.000,- Ft-os a 
kintlévőség. Nagyon elszomorító és nagyon magas szám. Nem tudom, hogy az itt élő 
embereknek tényleg ennyire nincs pénze vagy azzal is párosulhat, hogy nem akarják fizetni a 
szemétszállítási díjat, de ezt most át kellett adni behajtó cégnek. 5.700.000,- Ft-ért vettünk 
autót, ez majdnem két autó ára. Ezt a kintlévőséget nem lehet finanszírozni. Vizsgáltuk a 
Kiszomborról elszállított hulladék mennyiségét is. 2012-ről 2013-ra 7,92 %-kal nőtt a 
kommunális hulladék mennyisége, ennek lehet oka, hogy 15,86 %-kal viszont csökkent a 
szelektív hulladék mennyisége. Ez azt jelentheti, hogy vagy kevesebb figyelmet fordítanak a 
szelektálásra, vagy pedig a kihelyezett szelektív gyűjtőszigetekben nem az van, aminek el van 
nevezve, nagyon sok esetben át kell minősíteni, és kommunálisként visszük el. Ha ez a 
tendencia marad, mivel 2015-ben már át kell térni a háztól való szelektív gyűjtésre, akkor 
még rosszabb képet fog ez a helyzet mutatni, mert majdnem 20 %-os csökkenés nagyon sok 
egy településen. Vizsgálni fogjuk az okát. Szeptemberben már el fogjuk kezdeni a 
lakosságnak kiosztani a szóróanyagokat a szelektív gyűjtéssel kapcsolatban, pontosan fogják 
tudni azt, hogy mi az, amit beletehetnek és mi az, amit nem a háztól menő szelektív gyűjtés 
során. Nyilván ennek még jogszabályi háttere sem tisztázott, mert jelentek meg az elmúlt 
időszakban olyan dolgok, hogy két edényzet használata, az egyikbe a száraz, a másikba a 
nedves anyag kerüljön. Államtitkár úr közölte, hogy nem biztos, hogy így is lesz hagyva, mert 
erre a szolgáltatók sem kapacitásban, sem edényzetben nincsenek felkészülve. Várjuk az ezzel 
kapcsolatos törvényi módosítást. Az biztos, hogy a szelektivitás irányába el kell menni, mert 
ezt a kommunális mennyiséget, ha jövőre 9.000,- Ft lesz pluszban még a lerakási járulékra, 
ezt egyetlen egy szolgáltató sem tudja kifizetni. Ráadásul állami díjak lesznek, 2014. 
december 31-ig a díjak be vannak fagyasztva, de most készül az Energetikai Hivatalnál 
minden településre, szerintem külön díjkalkuláció, hogy milyen díjakon kell dolgozni. Ez 
egységes lesz-e, vagy milyen lesz, még senki nem tudja. Mindenfajta variációt ki kellett 
dolgoznunk és elküldeni. Várjuk, hogy milyen díjakon dolgozhatunk majd vagy egyáltalán ez 
az egész szektor lesz-e államosítva, mert ha állami a díj, akkor valószínű ebbe az irányba fog 
elmenni a történet. Várjuk, hogy mi lesz a megoldás. Pályázatba beadtuk Kiszombor 
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kintlévőségét, értékelés nem történt, mert közben volt egy választás, az április 6.-ai, előtte 
hétre volt az értékelési határidő kiírva a pályázatnál, ez nem történt meg, a mai napig nincs 
információnk, hogy nyertünk vagy nem nyertünk a pályázatban.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Volt olyan település, aki nyert? 
 
Fekete Istvánné gazdasági és kereskedelmi igazgató-helyettes: Még nem hozták 
nyilvánosságra. Akik esetében pályáztunk ilyen magas kintlévőségre, ott még nincs 
információ a pályázat elbírálásáról, ami információt számunkra kiadtak, az annyi volt, hogy 1 
milliárd Ft körüli volt a pályázható összeg a településeknek és 16 milliárdnyi összegre 
nyújtottak be igényt. Nem tudni, hogy ki hogy részesül belőle. OHÜ-től kérdeztünk egy-két 
információt, Kiszomborról nem tudtak, Tótkomlós biztos nem kapott. A pályázatot 
befogadták, gyakorlatilag nem volt hiánypótlás. Várjuk, hogy milyen lehetőségünk nyílik meg 
ezzel kapcsolatban. Az biztos, hogy nagyon rossz a fizetési morál.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Köszönjük. Képviselő-testületé a lehetőség. Kérdés, 
észrevétel, vélemény? 
 
Gazsi Gábor képviselő: Ha a háztól való szelektív gyűjtés beindul, az egyben jelenti a 
hulladékudvar bezárását? 
 
Fekete Istvánné gazdasági és kereskedelmi igazgató-helyettes: Nem.  
 
Gazsi Gábor képviselő: Ez a nagy kintlévőség hány személyt jelent? 
 
Fekete Istvánné gazdasági és kereskedelmi igazgató-helyettes: Ezt így nem tudom 
megmondani hány személy, krónikusan ugyanazok nem fizetnek. Ez egy göngyölített tartozás, 
öt éve göngyölített kintlévőség. El tudom küldeni név szerint, ki tartozik.  
 
Gazsi Gábor képviselő: Esetleg érdekes volna a szociális segélynél.  
 
Börcsökné Balázs Márta képviselő: A lakásfenntartási támogatást is van, aki szemétszállítási 
díjra kapja.  
 
Fekete Istvánné gazdasági és kereskedelmi igazgató-helyettes: Azok ki vannak vezetve 
ebből.  
 
Gazsi Gábor képviselő: A szelektális hulladékgyűjtés külön költségben fog jelentkezni? Meg 
kell majd a lakosnak venni a sárga zsákot? 
 
Fekete Istvánné gazdasági és kereskedelmi igazgató-helyettes: Nem tudom, az új hulladék 
törvényben az van benne, hogy 2015-től be kell vezetni, de még a kormányrendeletek, amik 
ennek a szabályozását kell, hogy majd tartalmazzák, nem jelentek meg.  
 
Balázs Zoltán képviselő: Nagyon sokan azért teszik bele a komposztálható hulladékot is, 
mert az a véleményük, hogy ennyi pénzért vigye el a szolgáltató. 
 
Fekete Istvánné gazdasági és kereskedelmi igazgató-helyettes: Azt nem tudja, hogy erre 
6.000,- Ft járulék ráment és a 16.600,- Ft, összesen 22.600,- Ft, önmagában 80 %-át csak a 
lerakás elviszi.  
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Balázs Zoltán képviselő: A lakost nem érdekli, kap egy számlát és azért a pénzért, amit ki 
akar rakni hulladékot, azt kirakja.  
 
Fekete Istvánné gazdasági és kereskedelmi igazgató-helyettes: Ausztriában odamegy két 
rendőr, és nem mennek el addig, amíg nem fizetik ki a hulladék díját. Nincs külön behajtás, 
vagy odaadja, vagy nincs szolgáltatás.  
 
Börcsökné Balázs Márta képviselő: A hulladékudvarba többen viszik a komposztálható 
hulladékot, de többen jelezték, hogy olyan magas, hogy nehéz lerakni, az egyik oldala lehetne 
lenyitva. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Le van nyitva, hátul kell menni és a vége nyitott. Problémánk 
volt az edényzettel. Ennek sikerült utánajárni? 
 
Fekete Istvánné gazdasági és kereskedelmi igazgató-helyettes: A számlán úgy szerepel, hogy 
„120 l-es edényzet ürítése”, ha ez a címszó van feltüntetve, akkor az a saját edényzetet jelenti. 
Ha az van feltüntetve, hogy „120 l-es edényből ürítés”, azt jelenti, hogy bérelt edényzet, de 
bérleti díjat senki nem fizet. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Ha a lakosnak saját edényzetét ellopják, tönkrement, akkor 
pótolnia kell. Arról tudjon a képviselő-testület, hogy a bérelt edényzetet nem tudja a cég 
cserélni. Ezzel egy idő után át fog menni mindenkinek a saját tulajdonába, mert majd vennie 
kell.  
 
Fekete Istvánné gazdasági és kereskedelmi igazgató-helyettes: Az új hulladék törvényben 
úgy van, hogy az edényzet biztosítása az ingatlan tulajdonosának a feladata. A közszolgáltatók 
csak közszolgáltatási feladatot láthatnak el, és nem árulhatnak edényzetet.  
 
Bacsa György alpolgármester: Nagyon megdöbbentem a bronzérmes helyünkön a 
kintlévőséggel. Akkor sem változik számunkra a helyezés, ha úgy számoljuk, hogy egy 
lakosra mennyi a kintlévőség? Nem mindegy, hogy 4.200 embernek van 11 millió Ft, vagy 
például 800 lakosnak 6 millió Ft kintlévősége. Ott sokkal rosszabb a morál.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Az árbevétel arányában lehetne megmondani, az éves 
kivetített szállítási díj és a hátralék arányát kell megnézni. 
 
Fekete Istvánné gazdasági és kereskedelmi igazgató-helyettes: Szolgáltatói szempontból 
teljesen mindegy, hogy hány lakostól jött össze. Az a lényeg, hogy Kiszomboron 11 millió Ft 
a kintlévőség.  
 
Bacsa György alpolgármester: Ez a közszolgáltatási díj adók módjára behajtható? 
 
Fekete Istvánné gazdasági és kereskedelmi igazgató-helyettes: Hajtja a NAV. Amikor a 
törvény megszületetett, az volt mondva, hogy a NAV behajtása sokkal hatékonyabb lesz. Ha 
ezt a 11 millió Ft-ot be akarnám az adóhatósággal hajtatni, meg kellene nézni, hogy ez hány 
főre oszlik el, de annyiszor 8.000,- Ft-ot be kellene fizetni a NAV-nak. Egy bizonytalan pénz 
beszerzését még egy nagy költséggel meg kellene spékelni. 10.000,- Ft alatti kintlévőséget 
nem is hajt a NAV. A NAV csak 2013. január 1-től hajtja, ami előtte keletkezett, abban lehet 
választani, hogy a jegyző hajtja, vagy behajtó cégnek kerül átadásra.  
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Gazsi Gábor képviselő: Részletfizetésre lesz lehetőség? 
 
Fekete Istvánné gazdasági és kereskedelmi igazgató-helyettes: Természetesen. A 
rezsicsökkentéssel 2011. április 12.-ei díjakon dolgozunk. Azóta a gázolaj ára hány 
százalékkal növekedett? A fizikai állománynál 7 vagy 8 éve nem volt béremelés. A 
dolgozóink még ezt a nagyon pici pénzt sem becsülik meg. Ha úgy gondolja napközben, hogy 
elég volt, akkor leszáll a kocsiról, és nem dolgozik tovább. Nem becsülik meg még azt a kicsit 
se, ami van. Ott van a családja, és nem érdekli. Hiába beszélgetnek el vele, semmi foganatja 
nincs. Morális problémák is vannak.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Van-e kérdés? Aki egyetért a hulladékgazdálkodási 
közszolgáltatási szerződéssel, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 111/2014. számú határozatát. 
 
Tárgy: Hulladékgazdálkodási közszolgáltatási szerződés 
 
111/2014.(V. 27.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a 
hulladékgazdálkodási közszolgáltatási szerződés tárgyú előterjesztést és az alábbi döntést 
hozta: 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete egyetért a Csongrád Megyei 
Településtisztasági Nonprofit Kft. – mint Közszolgáltató - és Kiszombor Nagyközség 
Önkormányzata között (a továbbiakban együtt: Felek) megkötendő Hulladékgazdálkodási 
közszolgáltatási szerződéssel, azt a melléklet szerinti tartalommal jóváhagyja és felhatalmazza 
Szegvári Ernőné polgármestert a Hulladékgazdálkodási közszolgáltatási szerződés aláírására. 
 
A Hulladékgazdálkodási közszolgáltatási szerződés 2014. július 1. napjától 2024. június 30. 
napjáig hatályos, 14. pontja szerint hatályának kezdő napjával Felek a közöttük 2008. 
december hó 17. napján 2009. január 1-jei hatállyal létrejött Közszolgáltatási szerződést közös 
megegyezéssel megszüntetik. 
 
A határozatról értesül: 
- Csongrád Megyei Településtisztasági Nonprofit Kft. 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
 
 
- Fogorvosi rendelő elektromos hálózatának felújítása 
Előadók: Szegvári Ernőné    Dr. Kárpáti Tibor 
      polgármester     jegyző 
 
/Az árajánlatok a jegyzőkönyv 12. számú melléklete./ 
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Szegvári Ernőné polgármester: Fogorvosi rendelő elektromos hálózatának felújítása. A 
fogászati rendelőépület villamos csatlakozás korszerűsítése bruttó 171.747,- Ft, a fogászati 
szék és a kapcsolódó villanyszerelés bruttó 147.627,- Ft, a rendelő túlfeszültség elleni 
védelme bruttó 230.873,- Ft.  
 
Bacsa György alpolgármester: Ha ez kell a gép biztonságos működéséhez és az 
érintésvédelemhez, akkor meg kell rendelni a munkát. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Más javaslat? Aki egyetért azzal, hogy a HÁLÓZATOK Kft-
től megrendeljük a fogorvosi rendelő elektromos hálózat felújításának költségét bruttó 
550.247,- Ft összegben, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 112/2014. számú határozatát. 
 
Tárgy: Fogorvosi rendelő elektromos hálózatának felújítása 
 
112/2014.(V. 27.) KNÖT. h. 

HATÁROZAT  
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta az 
önkormányzati tulajdonban lévő fogorvosi rendelő elektromos hálózatának felújítása tárgyú 
előterjesztést és az alábbi döntést hozta:  
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete az önkormányzati 
tulajdonban lévő fogorvosi rendelő (Kiszombor, Szegedi u. 2.) elektromos hálózat 
felújításának elvégzésével egyetért és a munkálat elvégzését megrendeli a 

HÁLÓZATOK Kft-t ől (6900 Makó, Perczel u. 1. képviseli: Benák Zoltán) 
az árajánlatok szerinti 433.266,- Ft + Áfa, mindösszesen bruttó 550.247,- Ft összegben. 

 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a fogorvosi rendelő 
elektromos hálózat felújításának költségét 433.266,- Ft + Áfa, mindösszesen bruttó 550.247,- 
Ft összegben az önkormányzat 2014. évi költségvetésében a tartalékkeret terhére biztosítja. 
 
A Képviselő-testület felhatalmazza Szegvári Ernőné polgármestert, hogy HÁLÓZATOK Kft-
vel a vállalkozási szerződést kösse meg. 
 
A határozatról értesül: 
- HÁLÓZATOK Kft. 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
 
 
- Haleszi buszváró napelemes világításának kivitelezése 
Előadók: Szegvári Ernőné    Dr. Kárpáti Tibor 
      polgármester     jegyző 
 
/Az árajánlat a jegyzőkönyv 13. számú melléklete./ 
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Szegvári Ernőné polgármester: Haleszi buszváró napelemes világításának kivitelezése. 
Javaslat? 
 
Bacsa György alpolgármester: Most a megnövelt összeg mennyivel kevesebb az Erzol 
árajánlatánál? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Az Explicit Electronics Kft. árajánlata 1.244.092,- Ft volt, a 
Puszta Solar Puszta-Tel Kft. adott 1.234.529,- Ft és 1.590.548,- Ft összegű árajánlatot, az 
ERZOL 2000 Kft. 2.044.675,- Ft összegű ajánlatot adott. A Bozsity Kereskedelmi és 
Szolgáltató Bt. árajánlata bruttó 273.050,- Ft volt. A Puszta Solar újabb árajánlata 1.908.700,- 
Ft lenne.  
 
Bacsa György alpolgármester: Javaslom az ERZOL 2000 Kft-t. 
 
Dr. Kárpáti Tibor  jegyző: Az előző döntés úgy szólt, hogy a képviselő-testület a LED-es 
napelemes világítás kivitelezését a Puszta-Tel. Kft-től rendeli meg bruttó 1.590.548,- Ft 
összegért, tekintettel arra, hogy a – beszerzési szabályzat alapján kiküldött - ajánlattételi 
felhívásra 5 ajánlat érkezett – eltérő műszaki tartalmakkal - és a beérkezett, a HÍRVILL-GM. 
Kkt. által készített kiviteli és engedélyezési tervdokumentációnak teljes mértékben megfelelő 
ajánlatok közül a Puszta-Tel. Kft. által benyújtott ajánlat a legalacsonyabb összegű 
ellenszolgáltatás. Azért lett kiválasztva, mert kettő maradt, ami megfelelt és az volt a 
legalacsonyabb összegű ellenszolgáltatás. Az egy másik dolog, hogy módosítja az árajánlatát.  
 
Gazsi Gábor képviselő: Módosított árajánlatot nem vagyunk kötelesek elfogadni. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Más javaslat? Aki egyetért azzal, hogy az ERZOL 2000 Kft-
től rendeljük meg a Halesz buszváró LED-es napelemes világítás kivitelezését 1.609.980,- Ft 
+ ÁFA összegért, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 113/2014. számú határozatát. 
 
Tárgy: Haleszi buszváró napelemes világításának kivitelezése 
 
113/2014.(V. 27.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a haleszi 
buszváró napelemes világításának kivitelezése tárgyú előterjesztést és az alábbi döntést hozta: 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete 85/2014.(IV. 29.) KNÖT 
határozatával döntött arról, hogy a Kiszombor 43. számú főút Halesz buszvárók LED-es 
napelemes világítás kivitelezését a Puszta-Tel. Kft-től (6900 Makó, Kálvin u. 27. képviseli: 
Puszta Sándor) rendeli meg bruttó 1.590.548,- Ft összegért. 
 
A Puszta-Tel. Kft. a vállalkozási szerződés megkötése előtt nyilatkozott arról, hogy fenti 
összegért a kivitelezést nem tudja elvállalni és egy újabb, magasabb összegű árajánlatot adott. 
 
Tekintettel arra, hogy a beérkezett árajánlatok közül az ERZOL 2000 Kft. által benyújtott 
árajánlat felel meg még teljes mértékben a HÍRVILL-GM. Kkt. által készített kiviteli és 
engedélyezési tervdokumentációnak, ezért Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának 
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Képviselő-testülete a Kiszombor 43. számú főút Halesz buszváró LED-es napelemes világítás 
kivitelezését az ERZOL 2000 Kft-től (6724 Szeged, Körtöltés u. 38. képviseli: Terhes Zoltán) 
rendeli meg 1.609.980,- Ft + ÁFA összegért. 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a kivitelezés költségét az 
Önkormányzat 2014. évi költségvetésében a tartalékkeret terhére biztosítja. 
 
A Képviselő-testület felhatalmazza Szegvári Ernőné polgármestert, hogy az ERZOL 2000 
Kft-vel a vállalkozási szerződést kösse meg. 
 
A határozatról értesül: 
- ERZOL 2000 Kft. 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
 
 
- „Kiszomborért” Alapítvány alapító okiratának módo sítása 
Előadók: Szegvári Ernőné    Dr. Kárpáti Tibor 
      polgármester     jegyző 
 
/A tájékoztató és az egységes szerkezetű alapító okirat a jegyzőkönyv 14. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A „Kiszomborért” Alapítvány alapító okiratának módosítása 
a következő előterjesztés. Nagy tisztelettel köszöntöm Dr. Hegedűs Andreát, aki elkészítette 
az anyagot. Felkérem ügyvéd asszonyt, hogy a problémákról beszéljen először. 
 
Dr. Hegedűs Andrea ügyvéd: Köszöntök mindenkit. Az egyik észrevétel az volt, hogy az 
alapító okiratban a „község”-et „nagyközség”-re javítsam ki. Endrész Erzsébet keresett meg, 
hogy az Alapítvány alapító okiratát szükséges lenne átnézni, nyilván azért, mert néhány 
módosítás egyébként is szükségessé vált, hogy az Alapítvány minél inkább működőképes 
legyen, illetve mindehhez még az is hozzájárult, hogy most 2014. március 15-én hatályba 
lépett az új Polgári Törvénykönyv, aminek kb. 20 oldalas olyan szabálya van, ami általában a 
jogi személyekre és általában az alapítványokra vonatkozik. Ezek alapján egyrészt át kellett 
dolgozni az alapító okiratot, illetve van egy másik törvény, a civil szervezetekről szóló, ami 
alapján az Alapítvány eddig is közhasznú szervezetként működött. Ennek a szabályait is 
beledolgoztam az alapító okiratba. Azt viszont hozzá kell tenni, hogy március 15-én a civil 
törvényt úgy módosították, aminek a megítélése nem teljesen egyértelmű és még a bíróságon 
a múlt hét elején is azt mondták, hogy rendben van, közalapítvány lehet közhasznú szervezet, 
utána, mikor vittem be egy másik alapítvány iratát, akkor azt mondták, várjak, mert nem 
biztos, most vannak Budapesten az ezzel foglalkozó bírók. Úgy jöttek haza, hogy ott 
megszavazták, hogy úgy értelmezik, hogy nem lehet közalapítvány. Nem egyértelmű a 
helyzet, mert új közalapítványt már nem lehet létrehozni, viszont van egy 2006-os törvény, 
ami azt mondja, hogy a közalapítványok ugyanúgy működnek, léteznek, mint a sima, normál 
alapítványok és ugyanazokat a szabályokat kell rájuk alkalmazni. Ez alapján lehetett eddig is 
közhasznú szervezet. Most ez a kis bizonytalanság ezzel kapcsolatban bekövetkezett, egyelőre 
abban maradtunk, hogy beadnánk mégis úgy, hogy hátha a megítélés változik. Ebben a 
mostani helyzetben az alapítványok, egyesületek kapcsán országos szinten is olyan nagy 
káosz van, hogy amit a bíró elfogad és kiadja a bejegyző végzést, azt meg kell küldeni az 
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ügyészségnek, az ügyészség megfellebbezi, mert valamiért neki nem tetszik. Nincs egységes 
kialakult gyakorlat még megyei szinten sem, országosan sem. Kb. 2 naponta járnak fel 
Budapestre a bírák, ügyészek ilyen-olyan egyeztetésekre, hogy a megítélésben mi legyen a 
végső verzió. Próbáltam mindent megtenni, hogy ami korábban működött és korábban sikerrel 
beadtam, illetve amit menetközben jogszabályokból kiolvastam és mindenkivel konzultáltam, 
az alapján a lehető legjobbat készítsem el. Biztos vagyok benne, hogy egy-két hiánypótlás 
várható. Kollégák mondják, hogy több oldalasakat kapnak, ha ez nem többoldalas lesz, csak 
egy-két pontos, akkor az már jónak számít. Igazából ezeket lehet pótolni, az a lényeg, hogy ne 
utasítsák el. Azt viszont esetleg el lehet képzelni, hogy a közhasznú fokozatot, ha tényleg az a 
döntés, hogy nem működik, akkor azt törölni fogják. Viszont olyan szempontból mégis talán 
pozitív a helyzet, hogy attól az Alapítvány végezhet közhasznú tevékenységet, és ezeket a 
tevékenységeket részleteztem az eddigiek alapján, kicsit bővítve. Ha olyan pályázat van 
esetleg, ami nem kifejezetten közhasznú alapítványoknak szól, hanem közhasznú 
tevékenységet végző szervezeteknek, akkor abba a „Kiszomborért” Alapítvány bele tud 
tartozni és tudnak ilyen módon pályázni. Ez az alapító okirat úgy készült, hogy elvileg, ha 
minden a legoptimálisabb és a Polgári Törvénykönyvnek is megfelel, a közhasznúsági 
törvénynek is, úgy gondolom, ebben a változatban, ahogy elkészült, meg kell, hogy feleljen. 
Kértem a legutolsó alapító okiratot, kétféle változatot kaptam és kiderült, hogy 2007-ben 
módosították utoljára és ezt követően volt egy másik módosítás, amiben szerették volna a 
törzsvagyont 50.000,- Ft-ra levinni 1 millió Ft helyett, hogy lehessen működni, és ezt 
elutasította akkor a bíróság. Nyilván azért az nem volt egy végső verzió és ezért volt a kétféle 
alapító okirat. Kikértem a bíróságon a papírokat és akkor szembesültem mindezzel. Igazából 
én sem értettem, hogy miért nem engedélyezik, hogy lecsökkentsük ezt a vagyont. Egyébként 
a közhasznúsági melléklettel kapcsolatban, 2013-assal, pont az volt még plusz kérdés, hogy 
mivel nem lehetett hozzányúlni az 1 millió Ft-hoz, így a kétéves átlag az eredményességben 
mínuszra jött ki, holott ott van 1 millió Ft a számlán. Átgondoltam és konzultáltam is a 
bíróságon azzal a titkárral, aki foglalkozik az alapítványokkal, és azt mondta, hogy minden 
további nélkül, ha módosítjuk ezt a törzstőkét, akkor le lehet vinni. Az előző indokolás arról 
szólt, hogy az alapítói szándékkal ellentétes, de ha ezt megkötjük, akkor nem tud működni az 
Alapítvány. Valahol a fő szándék az legyen, hogy tudjon minél többet támogatni, minél 
jobban, hatékonyabban működni, pályázni, legyen önereje.  
 
Pósa János: Visszamenőleg? 
 
Dr. Hegedűs Andrea ügyvéd: Nem, ezt mostantól. Az alapító okiratot úgy módosítjuk, hogy 
mostantól felszabadítanánk az 1 millió Ft-ot a jövőre nézve, teljesen szabályosan. 300.000,- 
Ft-ban maradtunk, mert annyi volt eredetileg az Alapítványba alapító által befizetett összeg. A 
törzsvagyon az alá ne mehessen, akkor annyira módosítjuk, és nyilván még mindig van 
törzsvagyon, de azért van mihez nyúlni, és így működőképes tud lenni. Ami még 
életszerűséggel kapcsolatos indokolt változtatás, azt is Endrész Erzsébet javasolta és most már 
tulajdonképpen majdnem minden alapítvány így is működik, hogy a bankszámla felett 
felesleges két főnek együttes aláírással rendelkezni. Az még akkor volt, amikor papíralapon 
kellett rendelkezni és jogszabály ezt nagyon meg is kötötte. Most viszont általában a 
képviselő, az elnök, alelnök önálló aláírási joggal is rendelkezhet vagy a kuratóriumi elnök, 
titkár. Ha később áttérnek internetes utalásra, nem kell mindig két embernek fognia egymás 
kezét. Átírtam ezt a részt, hogy önálló aláírási joggal rendelkeznek. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Csak Endrész Erzsébet vagy külön-külön?  
 
Dr. Hegedűs Andrea ügyvéd: Külön mind a ketten.  
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Szegvári Ernőné polgármester: Külön Bíró Sámuelné és külön Endrész Erzsébet, nem 
együttesen, hanem külön-külön. 
 
Dr. Hegedűs Andrea ügyvéd: Azt írtam, hogy önállóan jogosultak. 
 
Pósa János: Nem javaslom. A „négy szem” elvéhez ragaszkodom. 
 
Dr. Hegedűs Andrea ügyvéd: Azért szokták általában az önálló jogosultságot adni, mivel van 
felügyelő bizottság, rendszeres kontroll alatt állnak. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Ha van egy ilyen javaslat, hagyjuk benne, hogy Bíró 
Sámuelné és Endrész Erzsébet együttesen jogosultak. Vélemény?  
 
Endrész Erzsébet „Kiszomborért” Alapítvány Kuratóriumának elnöke: Ez nem életszerű, 
nem rendelkezünk olyan nagy pénzzel, eddig is így volt, hogy egyedül rendelkeztünk felette. 
Ez a bizalom kérdése? Mindenki elszámoltatható.  
 
Pósa János: Főbb a bizalom, de az ellenőrzés még fontosabb. 
 
Endrész Erzsébet „Kiszomborért” Alapítvány Kuratóriumának elnöke: A felügyelő bizottság 
gyakorolhatja. 
 
Pósa János: Utána már?  
 
Balázs Zoltán képviselő: Az a lényeg, hogy működjön ez a dolog. Eddig is működött, 
működjön. 
 
Dr. Hegedűs Andrea ügyvéd: Valójában egy jó pár alapítvánnyal vagyok kapcsolatban, 
nyilván közalapítványként ez az egyetlen, de magánalapítványoknál, egyesületeknél szinte 
most már 100 %-ban az önállót mindig elfogadják, főleg ott, ahol van felügyelő bizottság, 
mert ott a folyamatos kontroll. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Számvitelben jártas embereknél mindig a kontrollnak ott kell 
lenni. Bennem is bennem van, ez nem bizalmatlanság. Olyan területen dolgozunk, ami 
megköveteli és a kontroll mindig ott van. Ennek az is a jelentősége, hogy ki mire vállal 
kötelezettséget vagy mit vesz fel. Ez nem bizalmatlanság. Erről lehet majd külön dönteni, ez 
egy módosítási javaslat volt a kiadott anyaghoz képest. 
 
Dr. Hegedűs Andrea ügyvéd: Ami még lényeges dolog volt, hogy a felügyelő bizottság új 
tagokkal állt fel, ez volt az, amiről tulajdonképpen szavazni kell. Az egyes jogszabályokból, 
hogy van beleszövegezve, hogy például a meghívót hogyan kell kibocsátani, azok is fontosak, 
csak nem biztos, hogy egyesével kellene megbeszélni. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A felügyelő bizottságról a testület dönt külön határozatban? 
Vagy a felügyelő bizottsági tagokat a kuratóriumi tagok választják? 
 
Dr. Hegedűs Andrea ügyvéd: A Kuratórium határoz a felügyelő bizottsági tagokról.  
 
Dr. Kárpáti Tibor  jegyző: Az alapító okiratban benne van. 
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Szegvári Ernőné polgármester: Ha az egészet jóváhagyjuk, akkor gyakorlatilag ezzel a 
felügyelő bizottsági tagokról is fogunk úgymond dönteni, de most nem mondhatjuk, hogy ne 
ez a személy legyen, hanem benne van és egyben. 
 
Pósa János: Nem mond ellent egymásnak, hiszen először az alapító okiratot kell jóváhagyni, 
illetve bejegyeztetni a bíróságon, amiben benne van, hogy majd a Kuratórium a felügyelő 
bizottságot létrehozza? Hogy lehet ebbe belerakni már a felügyelő bizottságot névszerint, ha 
még az alapító okirat igazából nem is él?  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Ezt rugalmasan meg tudjuk oldani, ha vége van az ülésnek, 
akkor a felügyelő bizottságot össze lehet hívni. A Kuratóriumot is össze kell hívni, és arról 
szavaznak, hogy ki legyen a felügyelő bizottságban. 
 
Pósa János: Hogy lehet beletenni olyan alapító okiratba, ami nincs is jóváhagyva? 
 
Dr. Hegedűs Andrea ügyvéd: Ez tervezet még. 
 
Pósa János: Éppen azért. Ez majd visszajön a bejegyzést követően, és akkor lehetne a 
felügyelő bizottsági tagokat megnevezni. Nem? 
 
Dr. Hegedűs Andrea ügyvéd: Most mindent be lehet adni egyben, hogy ne kelljen 
holnapután beadni még egy módosítást egységes szerkezetben. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Szeretnénk egyben beadni. Nem új alapítvány, a réginek a 
módosítása. 
 
Bacsa György alpolgármester: Kell ez az Alapítvány egyáltalán? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Kell ez az Alapítvány. Azért kell, mert ezt az önkormányzat 
alapította valamikor 1991-ben. Nagyon fontos az alapítványoknál, hogy ha pályázik a 
közalapítvány, akkor a vagyon sorsát osztja is egy idő után, például uniós pályázatnál eltelt az 
5 év, akkor az Alapítvány megszűnne, bármi történne vele, ez az alapítóhoz, kerül vissza. Az 
alapító Kiszombor Nagyközség Önkormányzata. Ha ez egy magánalapítvány lenne, ott 
teljesen más a helyzet. Azért fontos egy ilyen jellegű alapítvány, amit mi alapítottunk, mert 
menetközben pályázati és egyéb helyzetekből adódó vagyonnövekmény visszakerül az 
alapítóhoz.  
 
Dr. Hegedűs Andrea ügyvéd: Az alapítóra vagy az alapító okirat azt is megmondhatja, hogy 
nem kér vissza belőle semmit, hanem meghatározott célra fordítja teljes egészében. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Ez a legrégebbi Alapítvány itt a településen, ez kezdett el 
leghamarabb dolgozni. Küzdjük ezen végig magunkat, próbáljuk működtetni, nincs ebből 
probléma, ezt kell most kibeszélni.  
 
Bacsa György alpolgármester: 11 éve vegetál ez az Alapítvány. Ezért mondtam, hogy el kell 
dönteni, kell-e ez nekünk? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Szükségünk lenne rá, pontosan azért, amit elmondtam, ha 
vagyonnövekmény van, akkor kerüljön önkormányzati fenntartás alá, önkormányzati 
feladatellátásba.  
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Dr. Hegedűs Andrea pályázó: Ha ez a pénz is felszabadul és nagyobb mértékben hozzá lehet 
nyúlni, tényleg rengeteg pályázat van, amit nem önkormányzatnak írnak ki, hanem egyéb 
szervezeteknek. Ebből a pénzből esetleg, ha egy pályázatíróval az Alapítvány felvenné a 
kapcsolatot, és úgy állapodnának meg, hogy jutalékrendszerben díjazzák, akkor lehet, hogy 
fel tudna lendülni nagyon is ez az Alapítvány. 
 
Pósa János: Mi van, ha az ügyészség nem jegyzi be, nem fogadja el ezt az alapító okiratot? 
Véleményem szerint nem fogja. 
 
Dr. Hegedűs Andrea ügyvéd: Az biztos, hogy az Alapítvány továbbműködhet, azzal nincs 
probléma, csak nem közhasznú szervezetként. Mint közhasznú szervezeti státusz, nem 
valószínű, hogy működik, de attól alapítvány és közhasznú tevékenységet elláthat. 
 
Pósa János: Miért nem úgy kerül beadásra, hogy alapítvány? Véleményem szerint ezt nem 
fogják elfogadni, semmilyen feltétel nincs meg, hogy közhasznú legyen.  
 
Dr. Hegedűs Andrea ügyvéd: Most fogjuk eldönteni, mert igazából ez annyi, hogy kétféle 
nyomtatványt kell beadni. Az egyiken kérjük az alapító okirat módosítását, a másikon kérjük a 
közhasznúságot.  
 
Pósa János: A civil szervezetek működéséről szóló törvény megjelenésével, jegyző úrral 
beszéltük reggel, módosította az egészet és 2014. május 31-ig kell módosítani az 
alapítványoknak az alapító okiratát. Nem lehet közhasznú ettől az időponttól, új közhasznú 
alapítványt nem lehet létrehozni. Közhasznú akkor maradhatna, mert azt viheti tovább, hogy 
ha három feltételből egy teljesül, de egy sem teljesül. Felesleges ezzel próbálkozni. A 2006-os 
törvény az a közalapítványokra vonatkozik. Ha alapítványként adjuk be, akkor nem is 
hivatkozhatunk a 2006-os törvényre.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Segítene rajtunk, ha pár fogalmat tisztáznánk. Közalapítvány 
és a közhasznúság közötti különbség. A közalapítvány miért nem lehet közhasznú? Mi a 
logikai sora? Mi ennek a magyarázata? Ez egy közalapítvány, a legtöbb alapítvány nem 
közalapítvány, csak közhasznú. 
 
Dr. Hegedűs Andrea ügyvéd: Az a különbség, hogy az önkormányzat korábban csak 
közalapítványt hozhatott létre, viszont most már új közalapítványt nem lehet létrehozni. A 
2006-os törvény azt mondja, hogy ami a korábbi jogszabály előtt közalapítványként jött létre, 
az alapítványokra vonatkozó szabályok az irányadók. Az azt jelenti, hogy a sima alapítvány 
szerint működhetnek, ez az alapítvány elláthat közhasznú tevékenységet, közfeladatot, csak 
nem biztos, hogy közhasznú szervezetként. 
 
Pósa János: Az alapító okiratban hol „alapítvány”, hol „közalapítvány” szerepel, változik a 
megnevezés is. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A közalapítvány nem jó pozíció.  
 
Dr. Hegedűs Andrea ügyvéd: Az önkormányzat sima alapítványt már nem hozhat létre. Amit 
létrehozott, közalapítványként működhet és arra a normál alapítványra, tehát 
magánalapítványra vonatkozó szabályokat kell alkalmazni. Azért van így az alapító okiratban, 
mert amikor létrejött, akkor biztos, hogy közalapítvány volt. Mondhatjuk, hogy most is az, de 
a normál, magánalapítványokra vonatkozó szabályok szerint.  
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Pósa János: Ha nem hagyja jóvá az ügység? 
 
Dr. Hegedűs Andrea ügyvéd: Közhasznú fokozatot nem biztos, hogy jóváhagyja, vagy azt 
valószínű, hogy nem hagyja jóvá, inkább így mondanám és akkor rendesen alapítványként 
működik, olyan alapítványként, ami közhasznú tevékenységeket viszont folytat. 
 
Pósa János: Az önkormányzat az alapító? 
 
Dr. Hegedűs Andrea ügyvéd: Nem változik az alapító. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Közhasznú feladatokat végezhet.  
 
Pósa János: Arra kellene beadni, ami biztos.  
 
Dr. Hegedűs Andrea ügyvéd: A módosítás az biztos. Az volt a kérdés, hogy a 2013-as 
közhasznúsági jelentés, amit beszéltünk, hogy minden megfelelően volt-e könyvelve, mert ott 
valóban a három feltétel közül az eredményességnél nem volt meg az az egy rész a 
nyomtatványon, aminek kellett volna. Ezen nem lehetett változtatni. Úgy nézhet ez ki, hogy 
egy olyan alapítványként tud továbbműködni, akkor ez az eredetileg közalapítványként 
létrehozott szervezet, ami közhasznú feladatokat ellát, csak nem közhasznú szervezet a 
jogállását tekintve. Pályázatoknál, ahol csak a közhasznú tevékenység a feltétel, részt tud 
venni.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Most azt kell eldönteni, hogy így adjuk be, lehet, nem fogják 
bejegyezni, akkor át kell dolgozni az egészet. 
 
Dr. Hegedűs Andrea ügyvéd: Igazából nem kell átdolgozni, vagyis úgy gondolom, hogy 
egyértelműen azt fogják mondani, hogyha esetleg a közhasznúságra is beadnánk, hogy nem 
közhasznú és a közhasznúságot fogják törölni, de attól az Alapítvány változásait, 
módosításokat nyilvántartásba veszik, és ugyanúgy működhet tovább, azzal nincs probléma. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Az sem gond, hogy most mínuszba futottak, a feltételeknek 
nem felelnek meg, de a későbbi időszakban ezt meg lehet feleltetni két év múlva. 
 
Dr. Hegedűs Andrea ügyvéd: Az is lehet, hogy rájönnek, hogy nem így gondolták a civil 
törvény módosítását. Több olyan alapítvány, közalapítvány lesz, aminek ez biztosan 
problémát jelent és biztos, hogy fognak fellebbezni. Tudok olyanról is, aki beadta a 
közhasznúságot még március 15.-e előtt, azt mondta a bíró, hogy rendben van, hiánypótlást 
kaptak, mindent megcsináltak hiánypótlásban és most meg azt kell nekik beadni, hogy 
mégsem lehet, mert akkor törlik a fokozatot.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Ellentmondásos, ha valami közalapítvány, akkor miért nem 
lehet közhasznú?  
 
Dr. Hegedűs Andrea ügyvéd: Igen, a közhasznúságot civil szervezetekhez kötik és a civil 
szervezet fogalmánál, azt mondta, hogy az „alapítvány” kivéve a „közalapítvány”. A 
tevékenységek, ha bennmaradnak, akkor az alapján lehet pályázni. Azt javasolnám, hogyha 
valaki tényleg ért pályázatokhoz, nagyon sok olyan cég is van, aki kifejezetten erre 
szakosodik, hogy esetleg valakivel felvenni a kapcsolatot, hogy minimális összegért írja meg, 
és akkor kap, úgymond ellentételezést, ha sikeres a pályázat.  
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Szegvári Ernőné polgármester: Most az a gond, hogy a pályázatoknál is változás várható. 
Önkormányzatokra biztos, a pályázatírókra, de valószínű az alapítványoknál ugyanúgy megy, 
de valakinek meg kell csinálni. 
 
Balázs Zoltán képviselő: Nem lesznek pályázatok civileknek. 
 
Dr. Hegedűs Andrea ügyvéd: Igazából most, ha a 2013-as közhasznúsági jelentésben az 
erőforrásnál marad az a verzió, ami a múlt héten volt és a három nem szerepel, akkor viszont 
a közhasznúságra nem tudjuk beadni biztos. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Biztos, hogy marad a negatív? 
 
Endrész Erzsébet „Kiszomborért” Alapítvány Kuratóriumának elnöke: A három feltétel 
közül nem tudunk egynek sem megfelelni.  
 
Dr. Hegedűs Andrea ügyvéd: Azért, mert az 1 millió Ft nem volt felszabadítva és ez okozta. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Ha megszüntetnék az Alapítványt, akkor a vagyon 
visszakerülne az alapítóhoz, az önkormányzathoz. Közalapítványt nem is alapíthat újat az 
önkormányzat. Próbálkozni kellene. 
 
Balázs Zoltán képviselő: Most lesz egy hatalmas nagy munka és nem biztos, hogy lesz 
hozadéka.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Most a nagy munkán túlleszünk, elkészült a módosítás, 
könyvelés megtörténik, felszabadítunk pénzeszközöket, azt lehet költeni. Egyébként 
visszakerülne az önkormányzathoz a pénz, ha most azt mondjuk, megszüntetjük, az ide fog 
visszajönni, ehhez a testülethez és azokra a célokra kell felhasználni, ami benne volt az 
alapítói gondolatokban. 
 
Dr. Hegedűs Andrea ügyvéd: Úgy gondolom, hogy egy ilyen nagyközség, ami ennyire 
szépen fejlődik, szerintem a képviselő-testület részéről is pozitív, hogyha fel tud mutatni egy 
ilyen alapítványt.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Miután nem lehet később ilyen alapítványt indítani, 
ragaszkodnék még ehhez és majd kiforrja magát a civil törvény, majd látjuk az eredményeket, 
bármikor meg lehet szüntetni. A legnagyobb munkarészén már túlvannak.  
 
Endrész Erzsébet „Kiszomborért” Alapítvány Kuratóriumának elnöke: Úgy gondolom, hogy 
biztos fognak változtatni ezen a közhasznúsági szabályrészen, mert nem létezhet, hogy így 
maradjon. Azt mondom, hogy maradjon az alapítvány, mert újat nem tud az önkormányzat 
létrehozni. Az nem baj annyira, hogy elveszik a közhasznúsági jogállás, mert ugyanúgy 
végezhet közhasznúsági tevékenységet.  
 
Dr. Hegedűs Andrea ügyvéd: A közhasznúsági fokozatnak vagy ennek a jogállásnak igazából 
akkor van még talán a legnagyobb jelentősége, ha lenne olyan cég, aki ilyen tartós 
adományozási szerződést kötne az alapítvánnyal, hogy minden évben x millió Ft-ot 
felajánlana, akkor a társasági adóból kapna kedvezményt. Ha sima alapítvány, nem közhasznú 
fokozatú, azoknál úgy tudom, ezeket a kedvezményeket eltörölték. Lehet, hogy ennek nincs is 
jelentősége.  
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Börcsökné Balázs Márta képviselő: A közhasznúsághoz önkéntes nyilatkozatot nem kell 
tenni?  
 
Dr. Hegedűs Andrea ügyvéd: A társadalmi támogatottságnál három feltételnek kell teljesülni, 
ez az egyik. Ezen kívül van még feltétel, ez most ilyen szempontból nem volt fontos, 
természetesen lehet. Több „x” lehetne, egy azon a részen megvolt, csak az erőforrásoknál 
nem. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Nem is adhatjuk be a közhasznút, hiszen negatívba fordult. 
Azt ki is kell venni, ha most jóváhagyjuk a közhasznú fokozatot, ki kell belőle venni.  
 
Dr. Hegedűs Andrea ügyvéd: Alapító okirat módosítást adnánk be, egy változás bejegyezési 
kérelmet és akkor abban az új Polgári Törvénykönyvnek megfeleltetve, a testület által várt 
plusz módosításokat beiktatva ezeknek a bejegyzését, jóváhagyását kérjük a bíróságtól és 
aktualizálva lesz a legfrissebb jogszabályokhoz. Ha esetleg ellenőrzik, akkor ilyen 
szempontból mindennek megfelel. Pályázatok beadását nagyon javaslom, mert azt látom, 
hogy nagyon sok alapítvány, aki pályázik, nagyon jól működik, és azok tudnak igazán 
fennmaradni. A közhasznú fokozat törléséről azt hallottam, hogy Csongrád megyében 1.500 
alapítványnak és egyesületnek fogják törölni most május 31-én a közhasznúsági fokozatát. A 
nagyon nagy része nem tud megfelelni. Ez most nem egyedi eset, hogy mindenkinek 
összejön, csak éppen itt nem, tényleg nehéz megfelelni. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A közhasznúságot törölni kell. A bankszámlaszámot nem kell 
megnevezni? Érdemes-e beírni? 
 
Dr. Hegedűs Andrea ügyvéd: Igazából annak nincs jelentősége, nem kötelező eleme az 
alapító okiratnak.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: A XI. pontban van a vagyon felhasználása, amit a 
törzsvagyonhoz köt. Ez csak mértéket mond, tehát 300.000,- Ft-hoz nem nyúlhat hozzá, ugye?  
 
Dr. Hegedűs Andrea ügyvéd: Ezt kifejezetten a 2006-os közalapítványokra vonatkozó 
jogszabály írja elő.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: XII. 1.1. pontban a kuratórium hatáskörébe tartozik. 
„Beszámoltatja a kuratórium tagjait, tevékenységüket ellenőrzi, részükre tiszteletdíjat ítél 
meg.” 
 
Dr. Hegedűs Andrea ügyvéd: Írhatjuk úgyis, hogy „ítélhet”, nem kötelező megítélni.  
 
Pósa János: Kit számoltat be? Beszámoltatja saját magát? 
 
Dr. Hegedűs Andrea ügyvéd: A kuratórium összességében meghallgatja. Ha meg lenne 
határozva, hogy ezt csinálja a titkár, az alelnök, a gazdasági vezető, valamikor számtalan 
tisztséget osztanak szét a kuratóriumban és mindegyiknek önálló feladata van.  
 
Pósa János: A tisztségviselőket beszámoltatja a kuratórium, de kit számoltat be? Előtte van, 
hogy titkárt választhat, felügyelő bizottságot.  
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Dr. Hegedűs Andrea ügyvéd: Nagyon sok alapítványban ez tényleg meg van bontva. Itt csak 
az elnök van nevesítve. Szokott lenni olyan, hogy alelnök, titkár, gazdasági vezető, ha nagy 
szövevényes alapítvány van, még ügyvezető testület is van. Ez erre az esetre vonatkozik, ha le 
vannak osztva a kurátoroknak a feladatai, mikor ülés van, akkor mindenki elmondja, hogy 
aktuálisan nála mi történt. Ha nincs ilyen, akkor az elnök mondja el. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Tisztelt Képviselő-testület! Dönteni kellene arról, hogy 
fenntartjuk az alapítványt azzal, hogy jóváhagyjuk az alapító okiratát és azokkal a 
módosításokkal, amiről beszéltünk. Kihagyjuk a „közhasznú” fogalmat, nem adjuk be 
közhasznúnak. Volt még egy kérdés a bankszámla feletti rendelkezésről. A kiküldött anyagban 
az szerepel, hogy Bíró Sámuelné és Endrész Erzsébet együttes aláírásukkal jogosultak a 
bankszámla feletti rendelkezésre. Ügyvédnő javasolta, hogy külön-külön, önállóan jogosultak 
legyenek a bankszámla felett rendelkezni. Ez a módosító javaslat. Aki azzal ért egyet, hogy 
Bíró Sámuelné és Endrész Erzsébet önállóan aláírásukkal jogosultak a bankszámla feletti 
rendelkezésre, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület 5 igen és 2 nem szavazattal meghozta 114/2014. számú határozatát. 
 
Tárgy:  „Kiszomborért” Alapítvány alapító okiratának módosítása – bankszámla feletti 
rendelkezés 
 
114/2014.(V. 27.) KNÖT. h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a 
„Kiszomborért” Alapítvány alapító okiratának módosítása – bankszámla feletti rendelkezés 
tárgyú előterjesztést és az alábbi döntést hozta: 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete akként határoz, hogy a 
„Kiszomborért” Alapítvány alapító okiratának XIII. pontjában az alábbi rendelkezés kerüljön 
rögzítésre: 
„A kuratóriumi tagok közül bankszámla feletti rendelkezésre Bíró Sámuelné és Endrész 
Erzsébet önállóan jogosultak.” 
 
A határozatról értesül: 
- Endrész Erzsébet kuratóriumi elnök, „Kiszomborért” Alapítvány 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Aki egyetért az alapító okirat módosításával, úgy, hogy a 
„közhasznú” fogalom kimarad a IV. pontból, valamint az előző döntésben foglaltakkal, kérem, 
kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület 6 igen és 1 nem szavazattal meghozta 115/2014. számú határozatát. 
 
Tárgy: „Kiszomborért” Alapítvány alapító okiratának módosítása 
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115/2014.(V. 27.) KNÖT h. 
HATÁROZAT 

 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a 
„Kiszomborért” Alapítvány alapító okiratának módosítása tárgyú előterjesztést és az alábbi 
döntést hozta: 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a Kiszombor Nagyközség 
Önkormányzata által alapított „Kiszomborért” Alapítvány alapító okiratának módosítását és a 
módosításokkal egységes szerkezetbe foglalt alapító okiratát - az államháztartásról szóló 
1992. évi XXXVIII. törvény és egyes kapcsolódó törvények módosításáról szóló 2006. évi 
LXV. törvény, az egyesülési jogról, a közhasznú jogállásról, valamint a civil szervezetek 
működéséről és támogatásáról szóló 2011. évi CLXXV. törvény, valamint a Polgári 
Törvénykönyvről szóló 2013. évi V. törvény rendelkezéseinek is utólag megfeleltetve - a jelen 
határozat melléklete szerinti tartalommal jóváhagyja és felhatalmazza Szegvári Ernőné 
polgármestert annak aláírására. 
 
A „Kiszomborért” Alapítvány módosításokkal egységes szerkezetbe foglaltalapító okirata 
jelen határozat mellékletét képezi. 
 
A határozatról értesül: 
- Endrész Erzsébet kuratóriumi elnök, „Kiszomborért” Alapítvány 
- Dr. Hegedűs Andrea ügyvéd 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Irattár 
 
 
- Kiszombori Nyári Fesztivál hirdetési költségének biztosítása 
Előadók: Szegvári Ernőné    Dr. Kárpáti Tibor 
      polgármester     jegyző 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Beszéltünk arról, hogy hirdessük a Kiszombori Nyári 
Fesztivál programjait. Kötelezettséget arra nem lehet vállalni, amire nincs keret. Jóvá kellene 
hagyni valamennyi összeget a művelődési ház részére. Aki egyetért azzal, hogy a művelődési 
ház költségvetését módosítsuk 100.000,- Ft-tal a hirdetési költségek és a molinó 
átmatricázásának költségével, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 116/2014. számú határozatát. 
 
Tárgy: Kiszombori Nyári Fesztivál hirdetési költségének biztosítása 
 
116/2014.(V. 27.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a Kiszombori 
Nyári Fesztivál hirdetési költségének biztosítása tárgyú előterjesztést az alábbi döntést hozta:  
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a Kiszombori Nyári Fesztivál 
hirdetési költségeire, valamint a molinó matricázására 100.000,- Ft-ot biztosít. 
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A Képviselő-testület a fenti összeget az Ady Endre Művelődési Ház dologi kiadásai között, az 
önkormányzat költségvetésének tartalékkerete terhére biztosítja.  
 
A határozatról értesül: 

- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Hegedűs Sándor művelődésszervező 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 

 
 
- Közalkalmazottak részére Erzsébet-utalvány biztosítása 
Előadók: Szegvári Ernőné    Dr. Kárpáti Tibor 
      polgármester     jegyző 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Elkészítettük a költségvetését és kaptunk is támogatást ebben 
az évben. Benne van az intézmények költségvetésében 45 embert érintően, az étkezési 
utalvány összege teljes évre. Javaslom, hogy június hónapban az étkezési utalvány felét 
megkapják a közalkalmazottak, ami 48.000,- Ft + járulék/fő, ez közel 3 millió Ft-ot jelentene. 
Ez érinti a művelődési házat, könyvtárat, bölcsődét, KSZGYI-t és az óvodát.  
 
Bacsa György alpolgármester: Miért nem adjuk oda az egész évit? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Azért óvatosnak kell lenni.  
 
Bacsa György alpolgármester: Most júniusban odaadjuk visszamenőleg január 1-ig és utána 
havonta kellene adni. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Lehet úgy is fizetni. 
 
Szekeres Krisztián képviselő: Jó az egyben decemberben. 
 
Börcsökné Balázs Márta képviselő: Decemberi egyszerinek is mindig nagyon örülnek. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Lehetünk egy kicsit óvatosabbak is. Ősz fele a másik részét. 
Mindig kérdéses, hogy bírják-e a bevételek. Benne van a költségvetésben, erre most 
kötelezettséget vállalhatunk. Ha az a döntés, hogy a későbbiekben havonta kerüljön 
kifizetésre, akkor is vállalhatunk kötelezettséget. Képviselő asszony? 
 
Börcsökné Balázs Márta képviselő: Megkérdezem a közalkalmazotti tanácsot, hogy mit 
szólnak ehhez. Biztos, hogy örülnének mind a két variációnak, de a decemberi egyszeri jobb. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Akkor minden intézménynek egyformán kellene eljárnia. 
Most fizessünk ki 6 havit, és utána visszatérünk a másik részére. Aki egyetért azzal, hogy 
48.000,- Ft/fő étkezési utalványt biztosítsunk a közalkalmazottak részére, kérem, 
kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 117/2014. számú határozatát. 
 
Tárgy: Közalkalmazottak részére Erzsébet-utalvány biztosítása  
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117/2014.(V. 27.) KNÖT. h. 
HATÁROZAT 

 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a 
közalkalmazottak részére Erzsébet-utalvány biztosítása tárgyú előterjesztést és az alábbi 
döntést hozta: 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete az önkormányzat és az általa 
fenntartott intézmények közalkalmazottai részére természetbeni juttatásként Erzsébet-
utalványt kíván biztosítani 2014. évben. 
 
A Képviselő-testület az Erzsébet-utalványt 48.000,- Ft/fő/6 hó összeg értékben biztosítja. 
 
A Képviselő-testület az Erzsébet-utalványok értékének megfelelő 2.238.000,- Ft összeget az 
Önkormányzat 2014. évi költségvetésében tartalékkerete terhére biztosítja. 
 
A határozatról értesül: 

- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 

 
 
- A Kiszombori Polgármesteri Hivatal részére jutalomkeret meghatározása 
Előadók: Szegvári Ernőné    Dr. Kárpáti Tibor 
      polgármester     jegyző 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Van még egy gondolatom, nem könnyű munkákon vagyunk 
túl, a hivatalra szeretnék utalni. A választások sora van és emellett nagyon sok munkát 
végeznek. Ha bejárnak a hivatalba látják, hogy sokáig itt vannak munkaidőn túl is és 
hétvégenként. Ebben kérnék segítséget, mert a közalkalmazottaknál bent van a 
költségvetésben ez az étkezési utalvány összege, de a köztisztviselőknél jutalomkeret nincs. 
Jön a köztisztviselői nap. Véleményükre vagyok kíváncsi. 
 
Gazsi Gábor képviselő: Ugyanazt javaslom, mint a közalkalmazottaknak. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Nem lehet, mert a köztisztviselőknek jár caffetéria, hanem 
összeget kellene meghatározni. 
 
Gazsi Gábor képviselő: Összegszerűségében mennyi a közalkalmazotti? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: 48.000,- Ft/fő. 
 
Gazsi Gábor képviselő: Akkor 50.000,- Ft. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A 48.000,- Ft-nál megkapja a 48.000,- Ft-ot, a másik esetben 
ahhoz, hogy 48.000,- Ft-ot kapjon, adni kell 100.000,- Ft-ot. Nem ugyanaz a kategória a kettő. 
 
Dr. Kárpáti Tibor  jegyző: A testület csak keretösszeget tud meghatározni. 
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Szegvári Ernőné polgármester: 17 dolgozó van, és ha a testület azt mondja, 100.000,- Ft 
bruttó + a munkáltatói járulék.  
 
Gazsi Gábor képviselő: 50.000,- Ft nettót kapjon mindenki, plusz a munkáltatói járulék 
összege. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Ezt így nem tudjuk kiszámolni. Javaslom bruttó 100.000,- Ft 
+ munkáltatói járulék összegű jutalomkeret meghatározását. Más javaslat? Aki egyetért az 
1.700.000,- Ft + munkáltatói járulék jutalomkerettel, a tartalékkeret terhére, kérem, 
kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 118/2014. számú határozatát. 
 
Tárgy: A Kiszombori Polgármesteri Hivatal részére jutalomkeret meghatározása 
 
118/2014.(V. 27.) KNÖT. h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a Kiszombori 
Polgármesteri Hivatal részére jutalomkeret meghatározása tárgyú előterjesztést és az alábbi 
döntést hozta: 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a Kiszombori Polgármesteri 
Hivatal köztisztviselői, ügykezelői, továbbá a Munka Törvénykönyve alapján foglalkoztatott 
– köztisztviselőnek, ügykezelőnek nem minősülő – munkavállalói részére 2.159.000,- Ft 
összegű jutalomkeretet biztosít. 
 
A Képviselő-testület a fenti összeget az önkormányzat 2014. évi költségvetésének 
tartalékkerete terhére biztosítja, mely összeggel a Polgármesteri Hivatal kiadási előirányzata 
megnövelésre kerül. 
 
A határozatról értesül: 

- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 

 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Tisztelt Képviselő-testület! Egyéb kérdés, észrevétel? 
Amennyiben nincs, köszönöm a megjelenést, a mai testületi ülést bezárom. 
 

Kmf. 
 
 

Szegvári Ernőné          Dr. Kárpáti Tibor 
   polgármester                 jegyző 
 
 


